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Výbory, rady, komise

1.  Rada oblasti (do roku 2024)

Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda, do 31. 12. 2020)

Procházková Ivana (předsedkyně, od 1. 1. 2021)

Hrubý Ctirad (místopředseda)

Mrázek Milan

(náhradník: Vaďura Petr)

Laičtí členové 

Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků)

Chlupáčková Martina

Pavelek Vít

(náhradnice: Šálková Miluše)

2.  Pomocné orgány Rady oblasti:

Kancelář ústředí

  Kukla Martin (vedoucí, tajemník Rady oblasti)

Komise pro finance a církevní majetek

  Procházka Jan (předseda)

  Abraham David

  Kukla Martin

Procházka Petr

  Šimandlová Renata
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Správa budov

Mizur Martin (vedoucí)

Fond údržby budov

Kukla Martin (administrátor FÚB)

Misijní koordinátorka

Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)

Misijní fond - Podpora misijních projektů

Kuchynka Pavel (předseda)

Neužil Jiří

Pavelek Vít

Institut vzdělávání

Procházková Ivana (zástupkyně ředitele) 

Koordinátorka pro práci sester

Kružíková Jolana
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Do roku 2024:

3.  Sekretariát Oblastní konference:
Jana Křížová (sekretářka)

  Hajčiarová Libuše (asistentka)

  Jandovský Filip (statistik)

4.  Nominační výbor
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků)

  Kružík David

5.  Komise pro církev a společnost
  Daněčková Jana (koordinátorka)

  Chlupáček David

      Chlupáčková Martina

  Kružík David 

  Vaďura Petr

6.  Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Hrubý Ctirad (předseda)

  Jandovský Filip 

  Kuchynka Pavel

  Mrázek Milan 

  Novák Richard
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Procházka Petr 

Shults Lev

7.  Komise pro práci s dětmi a dorostem
Wittner Pavel (předseda)

Buchtová Jitka   

Červeňáková Michaela

Hradský Pavel

Stoyová Olga

Šálková Miluše

8.  Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
Vaďura Petr (předseda)

Jandovský Filip

Mrázek Milan

Neužil Zdeněk

Novák Richard 

9.  Komise pro řád církve (česká část VK)
Procházka Petr (předseda)

Červeňák Josef

Chlupáček David

Křížová Jana

Vaďura Petr
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10.  Komise pro liturgii
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Gärtner Filip

  Hrubý Ctirad

  Kuchynka Pavel

  Procházka Petr
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové                                             

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel, Litoměřice - Jablonné  /
2. Campbell Velma Delores, farářka, ESUMC Praha 10  o
3. Červeňák Josef, farář, Slaný  /
4. Daněčková Jana, farářka, Brno  /
5. Gärtner Filip, lokální kazatel, nemocniční kaplan  /
6. Hradský Pavel, farář, Plzeň 3 – Maranatha  /
7. Hrubý Ctirad, farář, Mikulov  /
8. Chlupáček David, diakon, Jihlava  /
9. Jandovský Filip, lokální kazatel, Litoměřice  /

10. Křížová Jana, farářka, Praha 2  /
11. Kuchynka Pavel, farář, Plzeň 1 – Lochotín  /
12. Kunstová Mária, lokální kazatelka, Třeboň  /
13. Mrázek Milan, lokální kazatel, Praha 10 – Strašnice  /
14. Novák Richard, farář, Protivín  /
15. Neužil Zdeněk, lokální kazatel, Vimperk  /
16. Procházka Petr, farář, Praha 9 (od 1. 7. 2021)  /
17. Procházková Ivana, superintendentka, Praha  /
18. Shults Lev, lokální kazatel, Praha 2 – Agapé  /
19. Vaďura Petr, farář, Tachov  /
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Laičtí členové                                  

20. Havíř Josef, Brno /
21. Thál Josef, Jihlava /
22. Martin Lang, Litoměřice /
23. Stoyová Olga, Mikulov na Moravě  (online) /
24. Wittner Pavel, Plzeň 1 – Lochotín /
25. Konopík Petr, Plzeň 3 – Maranatha, člen RO  (online) /
26. Kostka Tomáš, Praha 2 – Nové Město /
27. Motovilov Valeriy (náhradník), Praha 2 – Agapé /
28. Jeřábek Martin, Praha 9 – Horní Počernice /
29. Sýkorová Ivana, Praha 10 – Strašnice (online) /
30. Bláha Michal, Praha 10 – ESUMC /
31. Piherová Eva, Protivín /
32. Pergnerová Zdena, Slaný /
33. Beneš Pavel, Tachov (online) /
34. Hule Marcel, Třeboň /
35. Chlupáčková Martina, členka RO (online) /
36. Pavelek Vít, člen RO o
37. Kružík David, zástupce za mládež – AMM /

Celkem hlasů                                                                                 35

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
(online) → přítomen, přítomna pomocí videokonference
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program

Sobota 24. 4. 2021 

9:00 – 9:30 Příjezdy

9:30 Bohoslužba (Pavel Hradský)

10:00 Zahájení konference
Volba skrutátorů 
Schválení Protokolu OK 2020 

Zprávy:

1.1.1 Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti
1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti
1.2 Zpráva komise pro finance a církevní majetek
1.3 Zpráva za Fond údržby budov
1.4 Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy
1.5 Revizní zpráva za rok 2020
1.6 Zpráva Správy budov
2.1 Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii
2.2 Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů
2.3 Zpráva misijní koordinátorky
2.4 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
2.5 Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
2.6 Zpráva za Alianci metodistické mládeže
2.7 Zpráva Komise pro Řád církve 
2.8 Zpráva Komise pro liturgii
2.9 Zpráva Komise pro církev a společnost
2.10 Zpráva Diakonie ECM, podpora diakonických projektů
2.11 Informace za Institut vzdělávání
2.12 Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice
2.13 Zpráva delegáta na Generální konferenci
2.14 Zpráva Nominačního výboru
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Zprávy farností:

3.1 Farnost Brno
3.2 Farnost Jihlava
3.3 Farnost Litoměřice
3.4 Farnost Mikulov a sbor Valtice
3.5 Farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský Týn
3.6 Farnost Plzeň 3 – Maranatha
3.7 Farnost Praha 2 – Nové Město
3.8 Farnost Praha 2 – Agapé
3.9 Farnost Praha 9 – Horní Počernice
3.10 Farnost Praha 10 – Strašnice
3.11 Farnost Praha 10 – ESUMC
3.12 Farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou
3.13 Farnost Slaný
3.14 Farnost Tachov
3.15 Farnost Třeboň   

15:00 Bohoslužba s VP (Ivana Procházková), 
(vysluhování VP: Ctirad Hrubý)

12:00 – 13:00 Přestávka na oběd

V letošním roce plánujeme jako obvykle celou řadu akcí ve spolupráci s našimi 
přáteli z USA, většinou v letních měsících. V lednu 2013 přijel na návštěvu 
nový superintendent partnerského distriktu Walter Weikel s Bobem Cantlerem. 
V dubnu 2013 přednášeli v rámci Jarní školy Tim Bracken a Randy Frye z 
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Zápis z jednání

Úvodní bohoslužba (Pavel Hradský)

Zahájení konference 

Konferenci předsedá sestra Ivana Procházková, superintendentka.
Volba skrutátorů: Jana Křížová pro delegáty online, Jaromír Andrýsek 
a Filip Gärtner pro delegáty v sále.
Konference schválila změnu laického delegáta: Farnost Praha 2 – Agapé 
bude zastupovat Valeriy Motovilov.
Prezence: 5 online, 30 v sále.
Protokol 41. Oblastní konference je schválen.

Zprávy:

1.1.1 — Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Petr Procházka a Ivana Procházková představili každý svou zprávu a upozornili 
na finanční záležitosti církve.
Ivana Pocházková zdůvodnila Návrh Rady oblasti uvedený na konci její zprá-
vy. Návrh souvisí se Zprávou Nominační komise (doplnění Komise pro řád) 
a také se Zprávou delegáta Generální konference.
Návrh Rady oblasti byl přijat.

2.13 — Zpráva delegáta na Generální konferenci

Petr Procházka doplnil zprávu o nejnovější informace o dění v USA a v Africe.
Zprávy 1.1.1 a 2.13 přijaty.

1.1.2 — Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Zpráva vzata na vědomí.

1.2 — Zpráva komise pro finance a církevní majetek

1.3 — Zpráva za Fond údržby budov

Zprávy 1.2 a 1.3 přijaty.
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1.4 — Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy

Martin Kukla prošel zprávu včetně tabulek. V protokolu nebývá uveden rozpo-
čet RO, proto informoval o některých položkách ústně. Mzdy představují nej-
větší výdaj – 15 mil Kč. Farnosti odvedly 42 % celkových mzdových nákladů 
na duchovní. Část nákladů pokryje příspěvek z celocírkevních zdrojů. Každý 
rok se snižuje příspěvek z ministerstva kultury na provoz církve. 
Zpráva přijata.

1.5 — Revizní zpráva za rok 2020

Vzata na vědomí.

1.6 — Zpráva Správy budov

Martin Mizur vyzval delegáty, aby hledali investiční příležitosti a také možnos-
ti, jak ve svých farnostech získat peníze například pomocí pronájmů.
Martin Jeřábek se zeptal, jestli budova v Sedlčanech bude prodána církvi 
a zachována jako kostel.
Martin Mizur sdělil, že byla nabídnuta třem církvím, ale neprojevily zájem, 
cena jim připadala příliš vysoká.
Ivana Procházková  podotkla, že peníze potřebujeme na službu Diakonie 
a sociální práci. 
Zpráva přijata.

2.1 — Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii

Ctirad Hrubý upozornil na novou aktivitu – Modlitební štafetu.

2.2 — Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů

Pavel Kuchynka oznámil, že Komise pro evangelizaci hledá nové členy pro 
Správu PMP. 
Vzato na vědomí.

2.3 — Zpráva misijní koordinátorky

Zprávy 2.1 a 2.3 přijaty.

2.4 — Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Pavel Wittner informoval, že příprava tábora pro dorost pokračuje.
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2.5 — Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Rozvinul se rozhovor o dotazníku pro odrostlé mládežníky a jak ho využít.

2.6 — Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Zprávy 2.4, 2.5 a 2.6 přijaty.

2.7 — Zpráva Komise pro Řád církve 

Petr Procházka vysvětlil, že komise se nesešla, protože není moudré pracovat 
na drobných změnách řádu, který se bude měnit podstatně.

2.8 — Zpráva Komise pro liturgii

2.9 — Zpráva Komise pro církev a společnost

Jana Daněčková vyzvala zájemce o práci v komisi, aby se u ní přihlásili během 
následující přestávky.
Zprávy 2.7, 2.8, 2.9 přijaty.

2.10 — Zpráva Diakonie ECM, podpora diakonických projektů

Zpráva přijata.

2.11 — Informace za Institut vzdělávání

Josef Havíř a Martin Lang doporučili studium na základě svých zkušeností.
Zpráva vzata na vědomí.

2.12 — Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice

Ivana Procházková informovala, že od 1. 4. 2021 převzal službu kaplana Milan 
Mrázek.
Zpráva byla přijata.

2.14 — Zpráva Nominačního výboru

Zpráva byla doplněna o nominace do Komise pro církev a společnost.
Projednáno v závěru OK.
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3. — Zprávy farností  

Byly komentovány a vzaty na vědomí.

Volby:

Nominace do Komise pro řád: David Chlupáček.
Hlasování: zvolen.
Nominace do Komise pro církev a společnost:
Martina Chlupáčková, David Kružík, Petr Vaďura, David Chlupáček
Hlasování: všichni zvoleni.

Bohoslužba s Večeří Páně (Ivana Procházková)

Zapsala asistentka sekretářky Libuše Hajčiarová
Praha, 24. 4. 2021
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Zprávy

1.1.1 – Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Zpráva za Radu oblasti a vedení církve (do 31. 12. 2020)

Předsedou Rady oblasti a superintendentem jsem byl od 1. 1. 2010 
do 31. 12. 2020. Během této dlouhé doby jsem měl možnost spolupracovat 
se 17 členy rady (a také s tajemníky a dalšími spolupracovníky). S některými 
radními jsem spolupracoval i delší období. Například Pavel Hradský byl čle-
nem rady 8 let, Petr Konopík 7 let, Zdeněk Eberle 6 let, Petr Vaďura 6 let, 
Jan Harbáček 5 let, Martina Chlupáčková 5 let. 

Děkuji bývalým i současným radním za skvělou práci a nadstandardní pracovní 
vztahy, které jsme utvořili a přetrvaly.   

V konferenčním období, to je od Oblastní konference 2020 do konce roku 
2020, měla Rada oblasti tři řádné a jednu on-line schůzi. Mimo pravidelné 
schůze jsme konzultovali neodkladné záležitosti prostřednictvím emailů 
a telefonicky. O všech rozhodnutích se hlasovalo, počet hlasů pro/proti je 
uveden v zápisech jednání. 

Oblastní konference 2020 zvolila nové členy Rady oblasti, z nichž pouze jeden 
byl členem rady předchozí. Z důvodu kontinuity práce jsem jmenoval, dle 
Čl. 690.2.5., bratra faráře Petra Vaďuru poradcem rady na období dvou let 
(do 15. 9. 2022). 

1. Personální záležitosti

a) Bratr Jaromír Andrýsek nastoupil na praxi v Horních Počernicích v srpnu 
2020. Po splnění všech požadavků církve projedná Kabinet a Komise pro ordi-
nované služby jeho další zapojení do duchovenské služby. 

b) Bratr Milan Mrázek požádal o sabatní dovolenou od 1. 7. 2020 
do 31. 8. 2020. Rada oblasti na toto období jmenovala administrátorem farnosti 
bratra Petra Vaďuru.  

c) Novými laickými kazateli se stali bratři Josef Havíř (Brno) a Luděk Voigt 
(Slaný).
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2. Setkávání kazatelů a dalších spolupracovníků 

Podobně jako v minulých letech se konaly pravidelné schůze kazatelů, kde 
jsme se věnovali jak biblickým studiím, tak i aktuálním otázkám života a služ-
by naší církve. Studijní týden, který se konal ve Vranově u Brna, byl tentokrát 
na přání některých kazatelů věnován osobní a skupinové supervizi. Jednodenní 
společné setkání kazatelů, laických kazatelů a pomocníků kazatelů s povole-
ním ke kázání, ani již tradiční vánoční setkání zaměstnanců a spolupracovníků 
církve se bohužel nemohlo uskutečnit. 

Areál Pouště sloužil v letních měsících ke kurzům a sborovým dovoleným. 
Obsazeno bylo 8 týdnů.

V říjnu jsme otevřeli dvou-semestrový studijní program pro lokální kazatele 
(Modul B). Děkujeme všem absolventům, laickým kazatelům i dalším dob-
rovolníkům, kteří pomáhají v misii, vedením bohoslužeb, kázáním a další 
službou. 

Přerušení veřejných bohoslužeb a jiných církevních aktivit v době pandemie 
Covid-19 bylo zároveň výzvou k hledání nových možností a forem společné 
bohoslužby a práce církve. Uznání patří všem, kdo tuto dobu využili ve pro-
spěch Božího království.

3. Sociální práce církve

Rada oblasti byla pravidelně informována o činnosti našich středisek. 
Poděkování patří všem ředitelům, sociálním pracovníkům i členům správních 
a dozorčích rad.

Pozvání ke spolupráci. Nezisková organizace Likvidace lepry požádala naši 
církev o podporu činnosti nemocnice v Libérii, která se věnuje lidem nemoc-
ným leprou. O možnostech spolupráce budeme jednat se zakladatelem organi-
zace, s Arcibiskupstvím pražským.

4. Areál v Horních Počernicích

Projekt v Horních Počernicích je nyní ve fázi přípravy k územnímu rozhodnutí. 
Informační setkání s vedením městské části Horní Počernice (starosta, členo-
vé rady a zastupitelstva) proběhlo 16. 6. 2020. Vedení městské části projevilo 
nadšení a podpořilo náš záměr. Písemné vyjádření jsme dostali 9. 12. 2020. 
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Nyní probíhá jednání o projektu s Institutem plánování a rozvoje města Prahy 
(IPR). Zde došlo již k několika osobním schůzkám. Než budeme moci podat 
žádost o územní rozhodnutí, budeme potřebovat vyjádření ještě dalších institu-
cí a úřadů.

5. Ekumenická spolupráce a spolupráce s UMC

Ekumenická spolupráce byla z důvodu pandemie velmi omezená. Nekonaly se 
společné ekumenické bohoslužby, ani jiná setkání. Podobně to bylo i s návště-
vami týmů VIM a IMT v rámci programu partnerských sborů. 

6. Finanční a majetkové záležitosti církve

Ústředí církve i jednotlivé farnosti jistě s napětím sledovaly, jak se projeví 
pandemie a omezení činnosti v jejich hospodaření. Samozřejmě došlo k výpad-
kům příjmů spojených s útlumem ekonomické činnosti. Nicméně většina členů 
církve i nadále podporovala své sbory a někde i většími dary než obvykle. 
Jako vyjádření podpory a solidarity uvolnila Rada oblasti finanční prostředky 
z Fondu misie a solidarity a podpořila jednorázovým darem tyto farnosti: Brno 
(50 tis. Kč), Litoměřice (50 tis.), Praha - Strašnice (50 tis.), Protivín (50 tis.), 
Tachov (50 tis.), Slaný (25 tis.). 

V souladu se schválenou Strategií ECM 2013-2030 dochází pravidelně 
k navyšování podílu sborů na platech duchovních. Měli bychom být hrdí, že 
se odvody farností blíží k 500 tis. Kč/sbor/rok. Je obrovskou milostí, že si naši 
členové uvědomují svou odpovědnost za službu církve. Společně budeme 
i nadále hledat možnosti, jak farnostem a sborům pomoci splnit finanční závaz-
ky. Znovu doporučujeme, aby farnosti hospodařily s výhledem do budoucna 
a uvažovaly i o ekonomické činnosti. 

7. 100+1 let ECM v Československu

Doufáme, že oslava výročí se bude moci uskutečnit na podzim 2021. 

Jak jsem již napsal na úvod zprávy, děkuji všem spolupracovníkům za léta 
strávená ve společném díle. Přeji církvi Boží požehnání a vedení. Kéž přijde 
probuzení!

Velké poděkování patří mé manželce a dětem.
Petr Procházka

Praha, 8. 4. 2021
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Zpráva za Radu oblasti a vedení církve (od 1. 1. 2021)

Agendu předsedkyně Rady oblasti a superintendenta jsem převzala od 1. ledna 
2021.  

Děkuji Petrovi za plynulé předání, pečlivé a přehledné vedení všech dokumen-
tů, zpráv, účtů apod., jeho rady a doporučení. Děkuji také členům Rady oblasti 
za sice zatím krátkou spolupráci, ale intenzivní a velmi přátelskou i ve ztíže-
ných podmínkách. 

V období leden až březen se Rada oblasti sešla dvakrát. Standardně jsme se 
věnovali personální, duchovní a hospodářské agendě. Během druhého setká-
ní jsme schválili revidované znění Vnitřního řádu. Zbývá nám doplnit do něj 
příslušné směrnice, aby mohl Vnitřní řád vyjít tiskem a být k dispozici všem 
zúčastněným. 

Setkávání kazatelů a dalších spolupracovníků 

Schůze kazatelů se konaly kombinovaně on-line a osobně, společně a jednou 
po menších skupinách. Vedle biblickému programu, rozhovorům o dění na 
farnostech, sdílení zkušeností z života církve v koronavirových omezeních 
a uzávěrkách a společným modlitbám jsme se věnovali aktuálním provozním 
záležitostem. 

S vedoucími kanceláře Rady oblasti a Správy budov se scházím většinou každý 
týden k pracovním poradám. Práci plánujeme odstupňovaně, jak v delším časo-
vém horizontu, tak s ohledem na momentální potřeby. S řadou spolupracovníků 
(duchovními i laiky) jsem se sešla osobně – v kanceláři ústředí, na sborech, 
nebo on-line.

On-line se konalo čtyřdenní zasedání superintendentů naší Centrální konferen-
ce v březnu 2021, stejně tak pravidelná měsíční setkání rozšířeného kabinetu 
(Cabinet South) a setkání kabinetu pro naši Výroční konferenci.

Sociální práce církve

Stejně jako život na sborech, tak i práce našich středisek sociální práce byla 
v posledních týdnech a měsících výrazně poznamenána pandemií Covid-19. 
Za nás všechny děkuji všem jejich zaměstnancům i dobrovolníkům za jejich 
pracovní nasazení, obětavost a flexibilitu. Velmi jsem ráda, že od 1. 5. nastoupí 
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bratr Karel Nyerges jako vedoucí sociální práce naší církve. Vstupuje do této 
práce a služby s odvážnými vizemi, na srdci má však nejen rozvoj sociální 
práce celé církve, středisek a jejich zaměstnanců, ale také podporu a rozvoj 
diakonie našich sborů. Přejeme mu Boží vedení a zmocnění.

Ekumenická spolupráce a spolupráce s UMC

Na začátku roku 2021 se konala ekumenická bohoslužba v Návsí u Jablůnko-
va, a v rámci Aliančního týdne modliteb společná bohoslužba ve sboru CB na 
Žižkově. Setkání řídícího výboru Ekumenické rady církví se konala on-line. 
Ekumenická spolupráce a společný postup církví během koronavirových opat-
ření je nám výraznou pomocí. 

Termín odložené Generální konference ECM je zatím stanoven na přelom 
srpna a září roku 2022. Velká část naší církve se připravuje na rozdělení. 
Zachování jednoty v rámci naší oblasti považuji za náš klíčový společný cíl. 
Dosáhnout ho však můžeme jen neseni Boží milostí. Prosím vás všechny, usi-
lujme o zachování jednoty, v lásce a v pravdě. Modleme se a jednotu aktivně 
budujme. Pokud k rozdělení světové ECM dojde, bude stanoven časový rámec, 
aby sbory, farnosti i celé oblasti našly své místo v nástupnických větvích nyní 
jedné církve. Je třeba, abychom sledovali dění, seznamovali se s formujícími 
se nástupnickými církvemi a s církevními pořádky, které připravují. V podobné 
situaci jako my (česká ECM) jsou naši bratři a sestry na Slovensku, v Maďar-
sku nebo v Bulharsku. 

Finanční a majetkové záležitosti církve

V návaznosti na hospodaření v minulých letech, aktuální vývoj a v souladu se 
schválenou Strategií ECM 2013-2030 jsme připravili rozpočty Rady oblasti 
a Správy budov na rok 2021. Děkuji kanceláři Rady oblasti a Správy budov, 
Radě oblasti a také členům Komise pro finance a církevní majetek (KFCM) 
za spolupráci na jejich přípravě. Doufám, že se nám podaří v budoucnu také 
prohloubit vzájemnou spolupráci KFCM s finančními výbory na farnostech,
a pomoci tak sborům se získáním dostatečných finančních prostředků pro život 
a službu ve farnostech. Od 1. 2. 2021 nastoupila na pozici ekonomky sestra 
Ing. Daniela Daněčková. 

Ivana Procházková
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Návrh Rady oblasti na usnesení Oblastní konference konané 24. dubna 2021 
v Praze:

Oblastní konference pověřuje Komisi pro Řád církve, aby prostudovala připra-
vované změny Řádu post-UMC, připravovaný řád Global Methodist Church, 
a případné další podobné dokumenty. Komise seznámí s výsledky své práce 
Oblastní konferenci.  

1.1.2 – Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Generální konference (2022):

• Delegát za ECM v ČR, Petr Procházka.

Centrální konference:

• Executive committee, David Chlupáček, poradní hlas Petr Procházka do 
31. 12. 2020. Ivana Procházková od 1. 1. 2021.

• Working group Liturgy, Jana Křížová.
• Working group Theology and Ordained Ministry, Jana Daněčková.
• Working group Church and Society, předseda David Chlupáček.
• Working group Discipline and Judicial Matters, Petr Procházka.
• Committee on Investigation, Petr Procházka.
• Committee on Appeals, Pavel Hradský, náhradník Josef Thál.
• Counsel for the Church, Petr Procházka.

Zástupci za Centrální konferenci na evropské úrovni:

• European Board of Drug and Alcohol Concerns, David Chlupáček.
• European Methodist Council (EMC) and Joint Commission of UMC 

in Europe, David Chlupáček.
• Fund for Mission in Europe (FMIE), David Chlupáček.
• Methodist e-Academy (Governing Board) a MTSE, Ivana Procházková.
• Methodist-related Theological Schools in Europe (MTSE), Ivana Procházková
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Zástupci za Centrální konferenci na celosvětové úrovni: 

• Standing Committee on Central Conference Matters, Petr Procházka.
• IMT – In Mission Together, za Českou republiku, Jana Křížová.

Zastupování v ekumenických institucích a na konferencích:

• Ekumenická rada církví (ERC), Petr Procházka do 31. 12. 2020, 
Ivana Procházková od 1. 1. 2021.

• Komise pro ekumenismus ERC, Josef Červeňák.
• Výbor České biblické společnosti, Josef Červeňák.
• Modlitba za domov, přípravný výbor, Martin Jeřábek.
• Světový den modliteb, přípravný výbor, bez zastoupení.
• Výkonný výbor VDP (velký výbor), Zdeněk Brož.
• Komise odboru církví Ministerstva kultury pro výběr kulturních aktivit 

církví a náboženských společností a projektů spolků, Jan Procházka.
• Denní čtení 2022 přípravný výbor, Jana Křížová.
• Setkání misijních koordinátorů, Kentucky, 20. - 25. 10. 2019, Jana Kří-

žová.
• Valné shromáždění ERC v ČR 2020, Ivana Procházková, Petr Procház-

ka, Martin Kukla.
• Valné shromáždění ČBS 2020, Josef Červeňák a Martin Kukla.
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1.2 – Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

V současné době pracuje komise ve složení Martin Kukla, Renata Šimandlová, 
David Abrahám, Petr Procházka a Jan Procházka. Bratr Martin Pěkný ukončil 
činnost ze zdravotních důvodů.

Komise pracuje na základě požadavků Rady oblasti. V poslední době to byla 
žádost o připomínky k rozpočtům Rady oblasti a správy budov.

Komise by se měla v součastné době zabývat otázkou rekreačního zařízení 
Veselka a případně navrhnout  řešení jeho ekonomického provozu.

Komise by též ráda mezi sebe přivítala nějaké nové členy, ekonomy, finanční-
ky... Práce na správě církevního majetku by bylo dost, ale chybí nám odborníci 
ochotní se zapojit.

V Praze dne 12. 4. 2021, 
Jan Procházka, pověřen vedením komise
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1.3  –  Zpráva za Fond údržby budov

FÚB fungoval i v roce 2020 v souladu se schválenými zásadami. 
Podrobný přehled FÚB za rok 2020 viz přiložená tabulka.

Martin Kukla
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pokračování tabulky →
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→  pokračování tabulky
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1.4 – Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy

Stejně jako téměř všechny oblasti života, byl (a bohužel i stále je) život církve 
a kanceláře Rady oblasti ovlivněn probíhající koronavirovou pandemií. 
V uplynulém roce se to projevilo rušením a posouváním termínů různých udá-
lostí a akcí, nevyzpytatelností plánování, přesouváním se v co největší možné 
míře do online světa, i nutností pohotově reagovat na aktuálně stanovená vládní 
nařízení a omezení. 

Pandemická situace zatím zamezila i plánovanému oficiálnímu rozloučení se 
s odcházejícím superintendentem Petrem Procházkou a inauguraci nové supe-
rintendentky Ivany Procházkové. (Aktuálně naplánováno na květen.) Děkuji 
na tomto místě Petru Procházkovi za naši společnou osmiletou spolupráci, za 
veškerý jeho entuziasmus a nasazení, které věnoval církvi, farnostem, sborům, 
střediskům křestanské pomoci i naší kanceláři, a vyprošuji pro něj Boží požeh-
nání pro jeho další působení duchovního. Stejně tak vyprošuji Boží požehnání 
i pro novou superintendentku Ivanu Procházkovou, která počínaje novým 
rokem vstoupila do této bezesporu náročné i zodpovědné role. Kancelář Rady 
oblasti se jí bude snažit být vždy účinnou oporou.

Agenda kanceláře

Běžná agenda spravovaná kanceláří Rady oblasti je tradičně komplexem řady 
různorodých činností a často musí pružně reagovat na aktuální potřeby jed-
notlivých zaměstnanců, farností, námi zřizovaných organizací, partnerských 
subjektů v Česku i zahraničí, i dozorových orgánů státní správy. Výběrově 
z nich zmiňuji:

Finance, personalistika, orgány státní správy:

• Vedení a zpracovávání personální, účetní, finanční a platové agendy.
• Součinnost a praktická pomoc farnostem při komunikaci s ministerstvy 

a úředními orgány při zajišťování dokumentů potřebných pro chod farností 
i jimi zřizovaných organizací.

• Zpracovávání rozsáhlého účetnictví církve. 
• Vedení pokladny (především příjmy a výdaje pro Správu budov)
• Zpracovávání čtvrtletních a ročních výkazů pro Český statistický úřad.
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• Zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IMT, CXO, FMIE. 
• Zpracování a přeposílání příchozích darů ze zahraničí jednotlivým farnos-

tem, včetně darů od spřátelených sborů v USA.

Zahraničí:

• Kontakt s biskupskou kanceláří a zahraničními metodistickými organizace-
mi, konferencemi a farnostmi. 

• Péče o zahraniční návštěvy. 

Život církve:

• Hlavní organizace či nápomoc při organizaci veškerých setkání kazatelů 
a zaměstnanců a členů církve, např. schůze kazatelů, Oblastní konference, 
Výroční konference, vánoční setkání, exercicie, studijní týden, ekumenické 
bohoslužby, setkání přípravných výborů, komisí, ekumenických setkání atd.

• Praktická podpora pro Institut vzdělávání.
• Ve spolupráci s redakční radou příprava, vydávání a distribuce celocírkev-

ního časopisu Slovo a život.
• Příprava, sazba a vydávání tištěných publikací pro potřeby církve – proto-

kolů Oblastní a Výroční konference i dalších aktuálních publikací, jejich 
následná distribuce.

• Zastupování církve v ekumenickém společenství, členství v přípravných 
skupinách a účast na valných shromážděních (Modlitba za domov, Česká 
biblická společnost aj.).

Zaměstnanci:

V loňském roce ukončila na vlastní žádost pracovní poměr pomocná účetní 
Josefína Procházková, v srpnu jsme pak pro agendu hlavní účetní Rady oblasti 
uvítali novou kolegyni Jindřišku Burandovou. Na pozici ekonoma posílila od 
února letošního roku naše řady Ing. Daniela Daněčková, dlouholetá členka 
farnosti Praha 2. 

Kolektiv kanceláře aktuálně tvoří tito stálí zaměstnanci: bilanční účetní Renata 
Bednářová (částečný úvazek, většinově agenda Správy budov), účetní Rady 
oblasti Jindřiška Burandová (částečný úvazek), ekonomka Daniela Daněčková 
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(částečný úvazek), pokladník a recepční Lubomír Kacafírek (částečný úvazek, 
většinově agenda Správy budov), vedoucí kanceláře Martin Kukla. 

Za podivuhodnou Boží milost při současných odhadech 50% promořenosti po-
važuji, že i přes částečně zachovaný prezenční provoz nebyl zatím od začátku 
pandemie do poloviny dubna mezi zaměstnanci kanceláře a Správy budov 
v ústředí zaznamenán žádný případ onemocnění covidem. Děkuji na tomto 
místě Správě budov, že k tomu napomohla i preventivními technickými opatře-
ními.

Letošní rok byl menší či větší výzvou pro všechny. Mnozí jsme měli obavy 
o své blízké, mnozí si prošli onemocněním, někteří bojovali o život. Vedle 
najednou více viditelného horšího u části lidí jsme mohli být naopak i svědky 
nezištného nasazení a velké obětavosti mnohých. Velmi děkuji všem mým 
kolegům v kanceláři i vám všem ve farnostech za dosavadní spolupráci a vaše 
usilovné nasazení na společném díle. Kéž i současná situace přispěje k širší 
změně hodnot naší společnosti a kéž v našem snažení máme k nápomoci plnost 
Božího vedení, moudrosti i požehnání.

Martin Kukla

Finanční přehledy viz následující strany.
Revizní zpráva za rok 2020 je přiložena samostatně.
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ROZVAHA ECM K DATU 31. 12. 2020
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HOSPODÁŘSKÉ VÝSLEDKY STŘEDISEK RO A SB 
V ROCE 2020
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PLNĚNÍ REPARTIC JEDNOTLIVÝCH SBORŮ 
V ROCE 2020
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PŘEHLED NÁKLADŮ 2020
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PŘEHLED VÝNOSŮ 2020
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PŘEHLED AKTIV 2020
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PŘEHLED PASIV 2020
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VYHLÁŠENÉ SBÍRKY RO 2020

STAV MAJETKOVÉHO VYROVNÁNÍ 
STÁTU S ECM
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1.5 – Revizní zpráva za rok 2020

Předmětem revize byly:

• Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování
• Hospodárnost a účelnost výdajů

Závěr:

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, 
vyhl. č. 504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové organizace. 
Účetní záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, 
srozumitelně a přehledně.

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových a výdajo-
vých pokladních dokladů atd.).

Výdaje jsou vynakládány účelně.

Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno v souladu s účetními a daňovými předpisy.

Závěr: účetnictví za rok 2020 zobrazuje správně všechny skutečnosti tohoto 
roku. O rozdělení výsledku hospodaření 2020 do fondů rozhodne Rada oblasti.

15. 4. 2021, 
Ing. Hana Macková
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1.6 – Zpráva Správy budov

Vážení delegáti Oblastní konference, sestry a bratři, chci vás touto zprávou 
seznámit se všemi podstatnými změnami a událostmi roku 2020 ve Správě 
budov.

Zaměstnanci SB a změny v roce 2020

V roce 2020 nedošlo v personální oblasti k žádným velkým změnám. Na práci 
Správy budov se podíleli a podílejí Matin Mizur, jako vedoucí, Tomáš Kostka, 
Bohumil Opočenský, Jan Procházka a Hana Obršlíková jako asistenti. Dále 
Luboš Kacafírek jako recepční a Vladimíra Luňáčková jako uklízečka. Částeč-
ně i Zdeněk Neužil jako správce RZ Veselka. K největší změně došlo v práci 
účetní, kdy nově přijatá účetní převzala agendu RO a účetní Renata Bednářová 
nyní pracuje téměř výhradně pro Správu budov. Chci zmínit i pracovníky na 
dohody, kteří nám ulehčují především se sezónními pracemi jako je sekání 
trávy apod. Všem bych chtěl i touto cestou za jejich práci poděkovat. Poděko-
vání náleží i všem těm, kteří se starají o nemovitosti na jednotlivých farnostech 
a snaží se s tímto majetkem dobře hospodařit.

Správa nemovitostí

Investice, rekonstrukce a opravy

Rok 2020 poznamenal i práci Správy budov pandemií nemoci Covid-19. Již na 
jaře jsme museli řešit novou situaci a posílit především bezpečnost a epidemio-
logickou ochranu prostor. Hodně úkolů vyvstalo i v souvislosti s organizací 
pronájmů a bylo potřeba neustále sledovat vývoj a vládní nařízení.

Snažili jsme se být vždy o krok napřed. Nejvíce bylo postiženo ubytovávání 
hostů, jak v ubytovně v Ječné, tak především na Veselce (pokles o 31 %). Situ-
ace také významně postihla pronájmy obchodních prostor, kde jsme řešili 
s nájemci jejich uzávěry a komplikace s tím spojené.

Ječná 19

Přes všechny komplikace pokračovaly přípravné projektové práce na projektu 
půdní nástavby a výtahu v Praze 2 – Ječná 19, byť s významným zpožděním. 
Podařilo se provést ze strany MHMP žádaný Stavebně historický průzkum, 
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ale přesto se dosud studiu AI Design nepodařilo projektovou studii projednat 
a získat závazné stanovisko MHMP.

Z důvodu komplikované situace a téměř nemožnosti cokoliv na úřadech pro-
jednat, jsme odložili přípravu opravy fasády kostela z ulice Malá Štěpánská. 
Na místo toho jsme se soustředili na dokončení příprav a úprav suterénních 
prostor na archiv ECM.

Mimořádně jsme museli začít řešit IT infrastrukturu kanceláře, kde téměř zko-
labovala místní síť a po opravě funguje na rezervní kapacitě - další závada by 
již byla tou poslední. Proto budujeme nové páteřní liniové vedení a připravuje-
me nové umístění serveru.

Horní Počernice

Projektové práce na areálu ECM Horní Počernice nabraly díky situaci zpoždě-
ní. Bylo obtížnější se osobně setkávat, ale především odezva ze strany úřadů 
byla delší a často až po nějaké intervenci. V areálu se tedy především provádě-
la běžná údržba a z větších oprav je možné zmínit výměnu vchodových dveří 
a opravu příjezdové komunikace.

Vrchlického 56

Započatá jednání s developerem o budoucnosti domu Vrchlického 56 byla 
rovněž Covidem přerušena. V domě jsme prováděli pouze vynucené/havarijní 
opravy, kterých bylo v tomto roce významně více. Na podzim roku 2020 jsme 
zaznamenali větší fluktuaci nájemníků a máme signály, že to souviselo 
s vývojem situace Covid-19 a jeho vlivem na trh nájemního bydlení (omezení 
RBNB).

Vršovice

Z větších oprav a záměrů se ve Vršovicích podařilo realizovat výměnu světlíků 
s větráním a téměř dokončit společenskou místnost pro Seminář. Proběhly také 
trochu náročnější údržbářské práce na parkovišti - prořez stromů.

Sukova 2 a Thámova 4

V Sukově ulici se objevila nutnost zvýšit kapacitu odvodnění před vstupem 
do domu, kdy při přívalových deštích zatékalo až do domu. Praktický provoz 
rovněž ukázal, že bude potřeba zastřešit zadní vstup do nebytových prostor 
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umístěných v suterénu, kde vítr neustále zaháněl spadané listí a rovněž nájem-
níci pobývající na balkonech vstup znečišťovali různými odpadky.

Koncem roku se opět objevily problémy se dvěma nájemníky a došlo až na 
řešení vystěhování soudní cestou.

V Thámově ulici jsme uskutečnili zateplení fasády, včetně výměny zbývajících 
oken a v souvislosti s těmito pracemi uskutečnili opravu omítek chodeb 
a průjezdu.

Ostatní

Poušť – Díky získané dotaci od Jihočeského kraje se i přes krátký termín na 
realizaci, podařilo opravit fasády na kapli a uvést je do původní barevnosti dle 
podmínek dotace. Nepodařilo se však vyčerpat celou dotaci, protože nebyl čas 
na přípravu.

Proběhla diskuse nad studií areálu Pouště a aktuálně se rozhoduje o dalším 
postupu v modernizaci a možnostech dalšího rozvoje.

Slaný – Ve Slaném jsme se pokoušeli získat dotaci na obnovu domů od města 
na výměnu oken farního bytu, ale město nám dotaci nepřidělilo.

Litoměřice – Farnosti se povedlo uskutečnit dokončení oprav fasády 561.412,-

Maranatha – Farnost zamýšlí bezbariérově zpřístupnit prostor modlitebny 
a tak v roce 2020 proběhly projektové práce na výtah. Aktuálně probíhá staveb-
ní řízení. 90.508,-/798.913,-

Sedlčany – Byla dokončena výměna oken za úspornější (u farního bytu) a pro-
vedeny jen nutné opravy. Modlitebna je nabízena k prodeji.

Protivín – Projektové a přípravné práce na rekonstrukci střechy fary se zadrhly 
na neserióznosti dodavatele projektu. Aktuálně jsme uzavřeli smlouvu s jiným 
dodavatelem.

Vimperk — společenství ve Vimperku pokračuje s opravami zakoupeného 
domu. Měly by zde být dva byty a prostory pro aktivity dětí.

Veselka – probíhá diskuse o budoucnosti tohoto rekreačního zařízení. Při pří-
pravách oprav oplocení jsme revidovali hranice pozemku a zjistili jsme, že část 
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vedlejší budovy zasahuje na sousední pozemek Jihočeského kraje. Došlo 
k zaměření skutečného stavu a jednáme s krajem o odkupu této části pozemku.

Běžné hospodaření

Běžná údržba a neplánované opravy, malování chodeb a bytů, obnova vyba-
vení, změny a uzavírání nájemních smluv, zpracovávání vyúčtování a mnoho 
dalšího.

Děkuji všem spolupracovníkům, v kanceláři i na sborech i vám za pozornost 
a podporu.

Martin Mizur



52     OK ECM — 24. 4. 2021 — Praha 2

2.1 – Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 

Komise se v uplynulém konferenčním období setkala dvakrát. Uplynulé období 
bylo silně ovlivněno omezenými možnostmi setkávání a novými výzvami 
jednotlivých členů komise, jak v době epidemiologických opatření s omeze-
ním setkávání řešit bohoslužebný život v našich farnostech a službu členům 
našich farností i lidem kolem nás. Na druhou stranu – a to souvisí s evange-
lizací a vnitřní misií – jsme Bohoslužby, biblické hodiny, modlitební setkání 
atp. otevřeli do online prostoru a tím se se zvěstí evangelia více dostali k těm, 
kdo doposud stáli na okraji, nebo úplně mimo církev. To je pouze konstatová-
ní situace – toto jsme reflektovali na setkáních kazatelů a naše komise se tím 
zvláštním způsobem nezabývala.

Žel, kvůli zákazu cestování nemohl v červnu 2020 přijet tým hudebníků 
a evangelistů z USA. Tím nemohla být v několika našich sborech završena 
akce Operace Ondřej, do které jsme na podzim roku 2019 vstoupili modliteb-
ním nasazením za lidi kolem nás. (Operace Ondřej stojí na osobním nasazení 
členů farnosti a zvaní na různé akce. Vrcholem má být evangelizační koncert, 
kovbojská párty atp., pro kterou jsme počítali s týmem z USA.) Pokud bude si-
tuace příznivější, měl by tým přijet koncem června 2021. Ohlasy na modlitební 
nasazení ze zapojených sborů jsou pozitivní. Pokud byste se chtěli do Operace 
Ondřej připojit, je to možné až budeme domlouvat návštěvu týmu v roce 2022, 
nebo lze řešit vlastní „evangelizační tečkou – dvojtečkou.“ K dispozici máme 
letáčky pro účastníky.

V dubnu 2021 jsme jako součást stávajícího „Rozpisu společných modliteb“ 
(s výhledem trvalého pokračování) rozjeli „Modlitby za církev – modlitební 
štafetu“ sborů. K stávajícím modlitbám, kdy se celá církev modlí za jeden čes-
ký a jeden slovenský sbor, SKP, nebo mimořádnou církevní událost – za jejich 
aktuální potřeby – jsme přidali modlitby jednoho sboru za celou církev (ECM). 
Konkrétně za to, aby ECM v Čechách i na Slovensku, naplňovala poslání – 
Boží plán: aby získávala učedníky pro Ježíše Krista. Jeden sbor, jeden týden, 
v rámci pravidelných aktivit, se cíleně modlíme za lidi – služebníky, členy, 
církví oslovené, …; za oblasti práce – práce s dětmi, publikační činnost, evan-
gelizace, …; za vztahy – uvnitř ECM i s ostatními; a za další aktuální záležitos-
ti, jak nás Duch svatý vede. K „Modlitbám za církev“ je možné kdykoliv 
se připojit. Rádi váš sbor přidáme do příštího rozpisu.

V rámci komise jsme se zavázali k vyhledávání svědectví z našeho okolí, aby-
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chom do každého vydání časopisu Slovo a Život přispěli něčím, co povzbudí 
misijní aktivitu v našich farnostech. Pokud máte tipy, prosím ozvěte se členům 
komise. Děkujeme.

Ctirad Hrubý

2.2 – Zpráva za Misijní fond – Podpora místních projektů

Ze zaslaných žádostí o podporu byly vybrány následující projekty: Podpora 
nadsborové misijní práce ve věznicích (ECM Litoměřice), Skrze Noc kostelů 
do věčného světla (ECM Protivín), Propagace GaleriECM (ECM Praha 2), 
FUSION Tachov (ECM Tachov) a Doprava klientů na bohoslužby a biblické 
hodiny (SKP Plzeň).

Sbírka na podporu misijních projektů vynesla 46 400,- Kč. Výtěžek sbírky byl 
rozdělen žadatelům vybraných projektů následujícím způsobem:

Podpora nadsborové misijní práce ve věznicích (Litoměřice): 11 000,- Kč;
Skrze Noc kostelů do věčného světla (ECM Protivín): 5.000,- Kč;
The Joy of the Lord Is My Strength (ESUMC Praha 10): 2.500,- Kč
FUSION Tachov (ECM Tachov): 17 520,- Kč;
Doprava klientů na bohoslužby a biblické hodiny (Plzeň - SKP): 4 380,- Kč.

Děkujeme všem dárcům za projevenou štědrost a vzájemnost ve společné 
službě evangelia.

Pavel Kuchynka,
předseda Správy PMP ECM v ČR

2.3 – Zpráva misijní koordinátorky

V rámci projektu In Mission Together (IMT) přijaly v roce 2020 české farnosti 
ECM dary v celkové hodnotě necelých 20 000 dolarů, což je víc než v roce 
2019, ale polovina částky, kterou posílaly partnerské sbory v dřívějších letech.

Vzájemné návštěvy dobrovolnických týmů i jednotlivců byly v roce 2020 
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zrušeny kvůli zákazu cestování a nejisté situaci při pandemii. Uvidíme, jestli se 
některé uskuteční v roce 2021; partnerské sbory spíše myslí na rok 2022. 
V současné době se situace s pandemií v USA lepší, kostely a školy se pomalu 
otevírají, očkuje se. 

Spolupráce partnerských sborů pokračuje díky osobním vztahům. Nová part-
nerství nyní nevznikají. Metodisté v USA čekají, jak bude poračovat UMC po 
Generální konferenci v roce 2022.  

Funkce koordinátora In Mission Together pro naši oblast – střední a východní 
Evropa se ujala Linda Rody, kterou známe z jejího působení v Horních Počer-
nicích. 

Jana Křížová

2.4 – Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

V uplynulém konferenčním období se Komise sešla jedenkrát formou on-line. 
Kromě toho jsme byli v mailové komunikaci – např. ohledně pravidelných 
modliteb 9. den v měsíci.

V důsledku pandemie a nemožnosti se scházet se otevřely nové možnosti, jak 
sloužit dětem: 

• youtube nahrávky 
• on-line promluvy pro děti při bohoslužbách
• rozšíření FB pole pro nedělní besídku
• osobní telefonáty dětem
• návštěvy přes Skype
• mailem zasílané lekce/ materiály – např. pro čas při nedělní bohoslužbě 

nebo pro rodinnou pobožnost
• společné elektronické projekty (sběr nahrávek písní od dětí, starší připra-

vují aktivity pro mladší)

Iniciovali jsme tábor pro dorost 12-16 let. Podařilo se postavit přípravný tým, 
který už pracuje na programu. Přihlášky a informace budou zaslány na sbory 
a vyvěšeny na webu Komise: http://deti.umc.cz/ 
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Vytvořili jsme dotazník orientačně mapující stav práce s dětmi a dorostem na 
sborech. Žel se nepodařilo získat údaje ode všech farností, do této zprávy, tak 
jen orientační údaj z většiny farností: práce s dětmi a dorostem probíhá na 
9 místech, na 9 místech nikoli, vyznávajících nebo dětí vyznávajících členů je 
kolem 200 dětí, z nichž se besídek/dorostu účastní ¾. Na 4 místech z uvede-
ných devíti jsou děti, jejichž rodiče nejsou členy žádného společenství a na
5 místech se účastní děti, jejichž rodiče jsou členy jinde.

Inspirativní sobotu – setkání pro besídkáře a rodiče ECM - jsme sice připravo-
vali na letošní březen, pak jsme se ale dozvěděli, že ve stejném termínu pořádá 
CB konferenci o výchově. Vzhledem ke kapacitám a velikosti, jejich zkušenos-
ti jsme místo naší akce doporučili sborům tuto konferenci.

Na výše uvedených webových stránkách nabízíme zájemcům zpracované 
Předmětné lekce, různé aktivity a inspirativní zamyšlení na vybrané biblické 
příběhy (další budou průběžně dodávané). Do dalšího období zůstává zpracovat 
tématickou koncepci pro děti starších besídek. 

Stále naléhavěji nás trápí neutěšený stav práce s dětmi a dorostem na některých 
sborech. Vyzýváme k modlitbám a hledání – jak v této věci pomoci sborům, 
kde práce s dětmi není – ať už z důvodu chybějících služebníků nebo kvůli 
absenci dětí. 

Pavel Wittner

2.5 – Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Komise se sešla jednou a pak už jednala pouze přes sociální sítě. Naším hlav-
ním úkolem bylo vytvořit dotazník, jehož prostřednictvím bychom mohli zjis-
tit, co bylo příčinou odchodu velkého množství mladých lidí z církve. Nakonec 
jsme modifikovali dotazník, který vznikl iniciativou Milana Mrázka a Libuše 
Hajčiarové. Ten jsme rozeslali do sborů, avšak nepodařilo se nám zajistit, aby 
byl využit. Jediné, co teď máme v ruce, jsou výsledky dotazníkového šetření 
jihlavského sboru. To však nelze kvůli důvěrnému charakteru otázek a odpově-
dí veřejně prezentovat.

V důsledku pandemické situace jsme v další práci komise nepokračovali. Ne-
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uskutečnili jsme plánované setkání vedoucích mládeží, na kterém jsme chtěli 
přijít s podněty pro setkávání mládeží.

Petr Vaďura

2.6 – Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Práce aliance byla jiná z důvodů pandemie. Setkání delegátů AMM proběhlo 
online. Online doba společnou službu omezila, ale také odkryla nové možnosti. 

Poušť 2020

Velmi děkuji Ctiradovi Hrubému, že se ujal vedení mládežnického kurzu na 
Poušti. Koordinaci přípravného týmu měla na starosti Miriam Vojtová. Slovem 
posloužili, kromě Ctirada, Petr Procházka, Jana Daněčková, Miriam a Filip 
Vojtovi. Velmi pozitivní bylo zapojení mladých do vedení skupinek a vůbec 
se osvědčuje, že se mladí podílí na vedení a přípravě a tím jsou do kurzu více 
osobně zapojeni. Doufáme, že v létě budeme moci strávit opět týden spolu 
a nechat Boha, aby s námi dělal své dílo. Věřím, že k tomu patří i prohloubené 
vztahy mezi sebou navzájem.

Konference 2020

Přípravný tým z Mikulova udělal dobrou práci pro přípravu mládežnické kon-
ference v jejich městě. Původní listopadový termín se musel ale kvůli Covidu 
už dvakrát posunout. Nejdříve na duben a nyní na září 2021. Přišli jsme tím 
tedy o konferenci v jednom roce. Doufáme, že tentokrát to už klapne a 17 - 19. 
9. 2021 se sjede celá naše mládež v Mikulově. Téma konference je Zeď a věří-
me, že nějaká ta zeď bude zbourána. Prosíme o povzbuzení mládežníků, aby 
z Vašich farností vyrazili.

Omezení scházení způsobilo, že nemohla probíhat klasická setkávání mláde-
ží. Na různých místech se s tím dařilo zápasit rozdílně. Většinou se na online 
setkávání připojovalo méně mládežníků, než přicházelo na osobní setkání. 
Když to šlo, tak se někde dařilo setkat venku. Zima a nepohodlí byly menší zlo 
než setkání přes obrazovky, kterých si zakoušeli mládežníci už beztak hodně 
během dne při školním vyučování. Online doba, ale přinesla i nové možnosti. 
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Mohl se snadněji pozvat host (z jiného města nebo i ze sboru) nebo se mohly 
setkat i celé mládeže a udělat jedno online setkání pro dvě skupiny. V březnu 
2021 jsme uskutečnili i společnou mládež pro všechny metodistické mládeže. 
Připojilo se celkem hodně mladých lidí a měli jsme velmi dobrý čas. Slovem 
nám posloužila Ivana Procházková. 

Milan Mrázek

2.7 – Zpráva Komise pro Řád církve

Zprávu podal ústně bratr Petr Procházka.

2.8 – Zpráva Komise pro liturgii
Kniha bohoslužeb Evangelické církve metodistické byla vydána v polovině 
roku 2020. Duchovní ECM dostali po jednom výtisku a také na sbory byl 
přidělen jeden. 

S dalšími úkoly Komise zatím nezačala.

Jana Křížová

2.9 – Zpráva Komise pro církev a společnost

Zprávu podala ústně sestra Jana Daněčková.
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2.10 – Zpráva Diakonie ECM, podpora diakonických projektů

I v uplynulém období jsem v rámci mého prozatímního angažmá vykonával 
běžnou nutnou agendu spojenou s fungováním organizace. Jednání Rady oblas-
ti jsem byl účasten již i z titulu stávající funkce tajemníka Rady oblasti 
– vedoucího kanceláře.

Rada oblasti na svém jednání dne 2. 3. 2021 schválila jmenování nového ta-
jemníka pro sociální práci církve. Počínaje 1. květnem 2021 se této role chopí  
bratr Karel Nyerges, dosavadní dlouholetý ředitel střediska Point 14 v Plzni, 
s velkými zkušenosti v sociální práci i s působností Diakonie v rámci našich 
středisek. Postupné předávání agendy již započalo a jsem připraven mu být 
součinný ve všech jejích oblastech.

Na stejném jednání Rada oblasti též rozhodla o rozšíření Rady Diakonie ECM 
o nového člena, bratra Davida Chlupáčka, dlouholetého ředitele našich středi-
sek v Jihlavě. Aktuální složení Rady Diakonie tedy (v abecedním pořadí) činí 
bratři Zdeněk Brož, David Chlupáček, Martin Jeřábek a Luděk Voigt.

Finance

Za uplynulý rok činily dary jednotlivých dárců i farností celkem 52 343 Kč, 
z toho 40 691 Kč činila tradiční Velikonoční sbírka, tentokráte kvůli koronavi-
rové situaci vypsaná v pozdějším termínu. Velmi děkuji všem dárcům za jejich 
podporu diakonické sociální službě. 

Půjčkový fond na překlenutí momentální platební neschopnosti využila v roce 
2020 dvě střediska, konkrétně SKP Plzeň a Point 14, celková výše výpůjček 
činila 750 000 Kč.

Podpora diakonických projektů

Částkou 8 100 Kč byl podpořen projekt protivínské farnosti umožňující 
seniorům účast na bohoslužebném životě farnosti, dále byl částkou 20 000 Kč 
podpořen projekt litoměřické farnosti na pomoc lidem v sociální nouzi, kteří 
reagují na evangelium a vstupují do společenství církve.

Střediska

Podrobné zprávy o činnosti jednotlivých středisek naleznete v jejich výročních 
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zprávách dostupných na webových stránkách středisek, jejich přehled 
naleznete na webových stránkách www.diakonie.umc.cz.

Děkuji vám velice za veškerou vaši finanční, praktickou i modlitební podporu 
Diakonii a její službě.

„Bůh není nespravedlivý, že by zapomněl na to, co jste vykonali, a na vaši lás-
ku, kterou jste kvůli němu projevovali, když jste prokazovali a stále prokazujete 
služby bližním.“ (Židům 6,10)

Martin Kukla

2.11 – Informace za Institut vzdělávání

Institut vzdělávání ECM – Česká oblast

1. Institut vzdělávání v České oblasti ECM momentálně realizuje nebo se podí-
lí na realizaci studijních kurzů:

a)  Studijní kurz pro laiky – modul A. Nový běh kurzu bude zahájen na podzim 
2021. V prvním ročníku kurzu budou opět vyučovat: Jana Daněčková, Filip 
Jandovský, Pavel Procházka a Štefan Rendoš. 

b)  Studijní kurz pro laiky – modul B, který navazuje na modul A aktuálně 
probíhá.

c)  V Jednotném lektorátu momentálně studují z České oblasti: Mária Kunstová 
a Jaromír Andrýsek.  

d)  S dětmi na cestě víry – kurz pro pracovníky s dětmi v evangelickém prostře-
dí. Dvouletý kurz připravily a realizují společně ČCE a ECM v ČR, koordiná-
torem celého kurzu je P. Wittner (Plzeň 1). Momentálně čekáme na uvolnění 
protikoronavirových opatření, aby mohl být dokončen třetí běh kurzu. V kurzu 
vyučují z naší církve: J. Buchtová, J. Červeňák, J. Daněčková, F. Gärtner, 
F. Jandovský a I. Procházková.

e)  Nový studijní program Propojené světy byl zahájen letos na začátku dubna. 
První, pilotní kurz D1 připravil tým vedený P. Vaďurou, tři měsíční bloky 
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nabízejí dialog víry a kvantové fyziky, determinismu a procesuální teologie. 
Kurz je tříměsíční, určený duchovním, laikům i lidem mimo církevní prostředí, 
které zajímají průniky vědy, filozofie, umění a náboženství. Na podzim letošní-
ho roku se připravuje druhý kurz D2.

Všechny kurzy kombinují kontaktní výuku (celodenní, víkendové, jednorázové 
přednášky a semináře) s distanční výukou přes webový portál moodle (http://
moodle.umc.sk/ a http://www.sdetminaceste.cz/) a program MS Teams. 

2. Do celoživotního vzdělávání pracovníků ECM (dále CŽV) jsou v české 
oblasti zapojeni všichni duchovní. Součástí CŽV je Studijní týden ECM (dříve 
Jarní škola), který už řadu let pořádáme ve Vranově u Brna. V roce 1920 se 
Studijní týden konal ve dnech  20. - 24. září. Hlavními hosty byli  supervizo-
ři ČCE Magdaléna Trgalová a Jiří Weifurter. V návaznosti na na supervizní 
program probíhá jednání s ČCE o dlouhodobé spolupráci v oblasti supervize. 
V letošním roce se bude, doufáme, studijní týden konat na obvyklém místě ve 
dnech 19. – 24. září.

3. Institut vzdělávání v České oblasti ECM připravoval exercicie ve Slaném 
a studijní den pro laické, lokální a ordinované kazatele. Přípravu spolu 
s organizací přednášek a seminářů pro pravidelné schůze kazatelů převzal 
od I. Procházkové F. Jandovský. Plánovaná setkání se uskuteční, jakmile to 
protikoronavirová opatření dovolí.

4. Institut vzdělávání spolupracuje s podobnými institucemi naší církve v za-
hraničí. Ivana Procházková je členkou Governing Board of The Methodist 
e-Academy a členkou pracovní skupiny Methodist Related Theological 
Schools in Europe (MTSE). Od minulé OK se žádná pracovní setkání nekona-
la. Pro naše studenty trvá nabídka studia The Methodist e-Academy a nabídka 
krátkodobých stáží na metodistických teologických učilištích, příp. i delších 
studijních pobytů tamtéž.

Ivana Procházková
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2.12 – Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice

V akademickém roce 2020/21 byl život semináře výrazně ovlivněn vládními 
nařízeními. Díky těmto nařízením, byl školní rok na vysokých školách  zahájen 
on – line výukou. To mělo spolu s vydaným zákazem poskytování ubytování 
studentům na kolejích velký vliv na obsazenost semináře. Obsazenost byla do 
50% kapacity. Za nařízených hygienických podmínek byli v semináři ubytova-
ní studenti, kteří nemají trvalý pobyt v ČR a studenti škol, kterým byla udělena 
výjimka. Vzhledem k nařízením vlády v tomto školním roce v semináři žádné 
aktivity neprobíhaly.

Bohumil Opočenský

2.13 – Zpráva delegáta na Generální konferenci

Generální konference (GK) ECM 2019 rozhodla o přijetí tzv. Tradičního 
plánu, který nechává původní definici manželství a nastavuje nová pravidla 
pro dodržování církevních standardů. Bohužel již během jednání GK vyhlásili 
delegáti South-eastern Jurisdiction Conference UMC, včetně svých biskupů, 
že nebudou respektovat toto rozhodnutí. Postupně se přidaly i některé další 
výroční konference v USA. V Evropě vydala podobné prohlášení německá cen-
trální konference a dánská výroční konference. Tím bylo odstartováno faktické 
schizma církve. 

V létě 2019 pozval biskup John Yambasu (Sierra Leone) zástupce tradicionalis-
tů, centristů, progresivních a dalších zájmových skupin k jednání o budoucnos-
ti církve. Tato pracovní skupina (nevolená) představila v lednu 2020 dokument 
pojednávající o budoucím rozdělení církve, tzv. Protocol of Reconciliation and 
Grace through Separation. Tento dokument předpokládá, že faráři, sbory, kon-
ference, které chtějí zachovat tradiční definici manželství, založí jednu, nebo 
více nových metodistických církví. Naopak post-UMC vyjde vstříc progresivní 
části, změní původní standardy manželství, zruší Tradiční plán a změní konfe-
renční struktury (změna jurisdikčních oblastí na centrální konference, ale 
i změna hranic centrálních konferencí). Plán byl připraven v paragrafovém 
znění a předpokládalo se, že bude projednán na GK 2020. Nicméně z důvodu 
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pandemie byla konference posunuta nejprve na 2021, později na 2022. 

Takto získaný čas nám dává prostor, abychom rozhodli, zda chceme zůstat 
v post-UMC, nebo se připojit k jedné z nových metodistický církví. V současné 
době se již připravuje vznik např. Global Methodist Church. Domnívám se, že 
otázka definice manželství by neměla být jediným kritériem, na základě které-
ho se budeme rozhodovat o naší budoucnosti. Musíme zvážit i další aspekty, 
např. teologické důrazy, strukturu řízení, řád a podobně. 

Petr Procházka

2.14 – Zpráva Nominačního výboru

Výbory a komise jsou zvolené do roku 2024.
Nominační výbor navrhuje doplnit Komisi pro řád o bratra Davida Chlupáčka.

Jana Křížová
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3.1 – Zpráva za farnost Brno

Život farnosti byl zásadně ovlivněn opatřeními souvisejícími s celosvětovou 
koronavirovou pandemií. Tato opatření zásadně utlumila aktivity brněnského 
sboru, protože aktivity spojené s osobními kontakty (s výjimkou pravidelných 
bohoslužeb) nebylo možné po většinu roku rozvíjet.

Aktivity uvnitř sboru:

Nedělní bohoslužby probíhaly pravidelně každý týden (jednou měsíčně byly 
spojeny s vysluhováním Večeře Páně), pokud to bylo s ohledem na epidemiolo-
gická opatření možné. Úplné zrušení bohoslužeb bylo nařízeno vládou ČR 
v druhé polovině října a v první polovině listopadu 2020, tři nedělní bohosluž-
by jsme zrušili také s ohledem na snahy o omezení kontaktů během lockdownu 
v březnu 2021. Jinak jsme se k bohoslužbám scházeli, ovšem při dodržení 
potřebných epidemiologických opatření a v omezeném počtu.

Vzhledem k omezené kapacitě modlitebny se od podzimu bohoslužeb účastnili, 
až na výjimky, jen členové sboru. Od konce ledna 2021 jsme začali organizovat 
dvoje nedělní shromáždění, protože nařízená omezení dovolovala, aby se při 
našich shromážděních sešlo současně jen pět lidí (včetně kazatele). Zdvojení 
bohoslužeb umožnilo, aby se většina členů sboru mohla jednoho z nedělních 
shromáždění zúčastnit. Pro ty, kdo nemohli být na bohoslužbě přítomni osobně, 
byly k dispozici nahrávky kázání dostupné přes sborové webové stránky.

Biblické skupinky se konaly v době letního období, se zhoršením epidemiolo-
gické situace na podzim 2020 jsme od nich pak museli upustit.

Staršovstvo řešilo otázky spojené s organizací sboru operativně, a to buď při 
krátkých setkáních po bohoslužbě (v době, kdy to bylo možné), nebo prostřed-
nictvím mailové korespondence.

Aktivity vně sboru:

Protože v loňském roce nemohli do našeho sboru přijet přátelé z USA, kteří pro 
nás tradičně připravují program Prázdninové biblické školy (VBS), uspořádali 
jsme, s vědomím našich amerických přátel, v obvyklém červencovém termínu 
program vedený v duchu VBS vlastními silami.

Jiné společné akce pro veřejnost a přátele sboru jsme již, bohužel, neměli příle-
žitost zorganizovat z důvodu nařízení omezujících shromažďování osob. Naše 
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služba lidem vně sboru se během zhoršené pandemické situace stala individu-
ální (každý k ní přispíval podle vlastního uvážení a podle svých možností) 
a nebyla vzájemně koordinovaná.

Plány a cíle sboru:

Rádi bychom postupně obnovovali své předchozí aktivity (ať již v původním 
nebo pozměněném formátu) tak, jak nám to situace umožní. 

Finanční situace sboru:

V roce 2020 jsme od rady oblasti obdrželi dotaci 50.000 kč. Děkujeme za ni, 
tato částka nám umožňuje ještě v roce 2021 vyjít s finančními prostředky, které 
máme k dispozici, podle stávajících pravidel. Bohužel, od příštího roku už 
stávajícím pravidlům, zahrnujícím hrazení poloviny předepsaných příspěvků 
na plat kazatele, nebudeme schopni dostát. I polovina předepsaných příspěvků 
vysoce přesahuje veškeré příjmy naší farnosti (v současné době je námi hraze-
ná roční suma příspěvků na plat kazatele o asi o 80.000 kč vyšší než celý roční 
příjem farnosti) a nevidíme žádnou reálnou možnost, jak naše příjmy výrazněji 
zvýšit. Současně nemáme ani možnost sami snížit náklady, protože náklady 
mimo příspěvků na plat kazatele jsou již nyní sraženy na minimální možnou 
úroveň. Do letošního roku jsme ještě měli možnost žít z úspor, ty nám ale již 
dochází. 

Proto se budeme muset již v letošním roce obrátit na radu oblasti s prosbou 
o úpravu stávajících pravidel, protože víme, že bez jejich změny již nebudeme 
od příštího roku schopni své finanční závazky vůči ústředí naší církve plnit. 
Jsme velmi vděční za službu naší farářky, ale i poloviční náklady na mzdu za ni 
jsou, bohužel, mimo finanční možnosti naší farnosti.

Josef Havíř
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3.2 – Zpráva za farnost Jihlava

Sbor Jihlava:

1. Interní sborové aktivity:

pravidelné – hlavně online:
• nedělní bohoslužby – 1x týdně
• modlitební setkání – 2x týdně
• setkání skupinek – 1x týdně (1x14 dní)
• setkání mládeže – 1x týdně
• nedělní dětské besídky – 1x týdně při shromáždění 
• setkání maminek s dětmi – 1x14 dní
• večer chval – 1x 4měsíce
• setkání bratrů-mužů – 1x14 dní
• setkání staršovstva – 1 x 14 dní

nepravidelné (jednorázové):
• sborová dovolená
• štědroodpolední akce v kostelíku – reprohudba + rozdávání letáků
• vánoční slavnost na farní zahradě
• silvestrovské setkání – online

2. Aktivity vně sboru určené všem:

• setkání účastníků Fusion – 1x týdně – online do léta 2020
• letní příměstský tábor účastníků Fusion
• dětský letní tábor na Poušti

3. Plány a cíle sboru

1) vytrvat v běhu, jak je nám uloženo (být věrný tam, kde jsem - jako křesťan, 
služebník, manžel, rodič, sourozenec, …)

2) návrat k poctivému křesťanství - následování a učednictví - pravidelné čtení 
Bible a ztišení před Bohem - vyznávání hříchů

3) vyhlížet nové věci, Boha, který jedná 4. hledat nové cesty k lidem v tíživé 
době pandemie, posilovat vzájemné společenství, obnovit všechny služby sbo-
ru, jakmile to bude možné 
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4) hledat nové cesty k lidem v tíživé době pandemie, posilovat vzájemné spole-
čenství, obnovit všechny služby sboru, jakmile to bude možné.

Překvapila nás zpráva o tom, že bratr kazatel Milan Mrázek má končit svou ka-
zatelskou službu v jihlavské farnosti k 31. 12. 2020. Nový kazatel má přijít až 
1. 7. 2021. Jsme administrováni bratrem Filipem Gärtnerem od 1. 1. 2021 do 
30. 6. 2021. Bratr Gärtner má bohoslužbu v Jihlavě 2x do měsíce. Zbylé 2 ne-
děle si zajišťujeme sami. Je to tedy naše poloviční zapojení do služby slovem, 
které zajišťují laičtí kazatelé a bratři, kteří mají povolení ke kázání.

Staršovstvo je posíleno o další členy z Výboru pro spolupráci mezi kazatelem 
a farností. Rádi bychom pokračovali v aktivitách Fusionu, až to situace dovolí. 
Bratr Milan Mrázek přislíbil pravidelnou podporu tohoto projektu. Snažíme 
se o živou online bohoslužbu každou neděli přes YouTube kanál. Má to určité 
technické nedokonalosti, které průběžně vylepšujeme. Pro další období do 
příští OK se budou výše uvedené aktivity konat ve stejném rozsahu pokud to 
aktuální situace dovolí. Projekt „Nový kostel pro Jihlavu“ stále trvá a průběžně 
vybíráme finanční prostředky. Zatím nemáme konkrétní místo a projekt. Přijali 
jsme za své, že trvá čas, abychom se víc otvírali lidem vně sboru. 

Josef Thál

3.3 – Zpráva za farnost Litoměřice

Aktivity uvnitř sboru

V uplynulém období – vlastně už od jara 2020 – se naše společenství vzhledem 
k epidemickým opatřením a nepříznivé situaci scházelo ve sborovém domě 
pouze v „bezpečnějších“ obdobích. I počet účastníků byl při tom obvykle nižší. 
V období zpřísněných opatření pak byla společná shromáždění i scházení sku-
pinek zcela pozastavena. Nikdo jsme z toho neměli radost, ale chtěli jsme se 
chovat vzhledem k situaci rozumně a respektovat vyhlášená omezení.

Tím jsme také ztratili možnost scházet se v domově důchodců u jedné naší 
milé sestry, která tam momentálně přebývá. Tahle služba pak zůstávala jenom 
na jednotlivcích a jenom ve chvílích, kdy to bylo zrovna povoleno.

Dokonce i tradiční společný film jsme si před Vánoci pustili distančně – každý 
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u sebe doma. Byl to kratší snímek „The Butterfly Circus – Motýlí cirkus“ 
s Nickem Vujicicem v hlavní roli.

Setkávání mládeže, které má v našem společenství ekumenický rozměr, nebylo 
po většinu času možné a povídat si stále jen přes internet – to opravdu nebylo 
ono.

Všechna tato omezení ale vedla k tomu, že jsme si znovu a silněji uvědomili, 
jak nám společná shromáždění schází a že je nikdy nemůžeme považovat za 
neměnnou samozřejmost. 

V hospodářské a technické oblasti se nám podařilo dokončit rekonstrukci 
fasády na jižní, tedy poslední zbývající, straně domu včetně vstupu do budovy 
a vymalování vnitřního schodiště.

Aktivity vně sboru

Služba v litoměřické vazební věznici dobře a účinně pokračuje. Několik lidí 
díky tomu již mohlo vydat svůj život Kristu. Kvůli epidemické situaci neby-
la možná služba více lidem najednou – většinou to bylo jen po jednotlivých 
celách. Této službě se ale mohl věnovat jen kaplan Zdeněk Brož. Vstup dalších 
dobrovolníků do vězení kvůli hygienickým opatřením nebyl povolen.

Obvyklý letní prázdninový softbalový kemp pro děti, na který vždy přijíždí 
tým trenérů z našeho partnerského sboru z Tennessee v USA, se tentokrát 
musel obejít bez Američanů, kteří ze zřejmých důvodů nemohli přijet. Čeští 
trenéři z řad mládežníků se však tohoto úkolu ujali výtečně a americké instruk-
tory ochotně a profesionálně zastoupili, takže si děti odnášely spoustu skvělých 
zážitků a duchovní inspirace.

Mateřská škola Klubíčko i v roce 2020 fungovala s dostatečným počtem zapsa-
ných dětí – kapacita školky 25 dětí je dlouhodobě zcela zaplněna. Vidíme jako 
důležité, aby ve školce pracovaly učitelky, které patří Kristu. Přibližně polovina 
dětí je z křesťanských rodin z různých církví z města i okolí. Druhá polovina 
rodičů jsou nevěřící, ale tolerantní. Zřejmě jim hlavně záleží na individuálním 
přístupu. Proto klademe důraz na budování a prohlubování vztahů s nimi.

V září 2020 začal historicky první školní rok naší křesťanské základní školy. 
V současnosti je ve škole 8 dětí, mezi nimi i některé se speciálními vzdělá-
vacími potřebami. V nelehkých obdobích covidových omezení bylo nutné se 
soustředit na distanční výuku dětí přes internet. Prostory teď kapacitně zcela 
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postačují pro první a druhou třídu. V budoucnosti nás bude čekat ještě rozšíření 
a vybavení prostor pro třetí, čtvrtou a pátou třídu (z bytu kazatele).

Martin Lang

3.4 – Zpráva za farnost Mikulov a sbor Valtice

 Naše farnost je tvořena dvěma sbory: v Mikulově a ve Valticích. Jak ráda bych 
napsala, že na obou místech se konaly bohoslužby pravidelně každou neděli 
a že o svátcích a také při různých jiných příležitostech jsme měli bohoslužby 
společné. Ale bylo to jinak. Tak jako vy všichni jsme loni sledovali vládní naří-
zení  a omezení bohoslužeb a setkávání. Mnoho naplánovaných sborových akcí 
jsme museli zrušit a začali jsme se učit novým věcem a hledali jiné možnosti 
než dosud. 

V době omezení počtu účastníků na bohoslužbách byla vytvořena a na našem 
webu umístěna tabulka. Do té jsme se zapisovali, aby byl dodržen počet lidí. 
V té době jsme mívali  shromáždění tři -  ráno ve Valticích, před obědem 
v Mikulově a navečer ještě jedno pro další účastníky v Mikulově.

Měli jsme radost, když v červnu nastalo rozvolnění a my jsme mohli uspořádat 
přece jen společné shromáždění se 3 křty a 1 konfirmací. 

Nejvíc nás mrzelo, že se na podzim nemohla uskutečnit Bohoslužba s připo-
menutím 70 let trvání naší farnosti a také Konference mládež celé naší ECM. 
Nenaříkáme, jen jsme neuskutečněné odložili na lepší časy.  

Přes všechna ta omezení jsme přece jen byli ve spojení. Mnohem víc jsme 
začali používat telefon k rozhovorům  a k povzbuzování.  Mnozí z nás jsme se 
začali učit pohybovat se v online prostoru, abychom mohli zůstat v kontaktu 
s bratry a sestrami. 

Mohli jsme tak prožívat větší účast na online modlitebních, než dosud a zvykli 
jsme si na biblické hodiny, které jsme sledovali z pohodlí domova. Na našich 
webových stránkách jsme shromažďovali na každou neděli nahrávky kázání, 
nahrávky pro děti (besídku starší i mladší), a pozdravy od sester a bratrů.

Dorost a mládež jsme spojili a online se setkávali každý týden  nad Božím 
slovem.
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Co říct závěrem? Přes všechna omezení jsme byli ve spojení. Sdíleli jsme se 
a společně se modlili za potřebné a nemocné. Toto virtuální společenství nám 
dodávalo naději a povbuzení. Rozhodně jsme měli víc prostoru k svému osob-
nímu vztahu s Pánem a věřím, že se to projeví i v našem společenství.

Olga Stoyová

3.5 – Zpráva za farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský 
Týn

Sbor Lochotín

V době koronavirových opatření probíhaly i některé sborové aktivity omeze-
ně – bohoslužby přes MS Teams (tedy bez občerstvení a bez individuálních 
přímluvných modliteb starších), besídka formou videonahrávek na youtube 
(později už jen formou online promluv k dětem s tisknutelnými aktivitami 
podle probíraných perikop), modlitební hodiny přes Skype (byly zintenziv-
něny z 1x/14 dní na týdenní frekvenci), sezónní biblická Za_stavení na téma 
Lukášových podobenství přes Skype po 14 dnech, začaly pravidelné biblické 
hodiny po 14 dnech přes Skype, některé skupinky a mládež pokračují v on-line 
formě. Mateřské centrum  ani školička neprobíhají, dětské venkovní kluby také 
ne. Aktivita pro seniory Kafe 55 +- neprobíhá. Rozsvěcení stromku na první 
adventní neděli neproběhlo, ale štědrovečerní bohoslužba na dvoře kostela ano. 
Čtení Bible na veřejnosti s ekumenou neproběhlo, ale Alianční týden modliteb 
alespoň on-line formou ano. Noci kostelů se letos účastnit nebudeme.

Léto patřilo opět několikadenním pobytovým akcím členů sboru – vandr sku-
pinky tátů s dětmi, cyklopobyt v Jeseníkách, sborová dovolená na Poušti nejen 
se sourozenci z naší farnosti. 

V říjnu proběhla opět po letech mládežnická bohoslužba. Záleží nám na usku-
tečňování koncepce mládeže tak, jak byla přijata na minulé Oblastní konfe-
renci, měli jsme dobrý úmysl setkat se s mládežníky a zjistit jejich názory na 
jednotlivé oblasti, ale opatření zatím nedávají prostor pro fyzické sejití. 
Z kurzu Základů křesťanství (tzv. Pozvání k naději) proběhlo pouze první fy-
zické setkání s nadějnými nově přihlášenými, pak musel být kurz přerušen.  
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Sborový měsíčník jsme začali obohacovat o modlitební předměty z jednotli-
vých sborů, zprávy ze sborů a medailonky členů. Účastnili jsme se brigád 
v několika metodistických farnostech. Dáváme o sobě vědět formou sborových 
webových stránek a facebookových profilech. Občas informujeme v novinách 
– občasníku Úřadu městského obvodu. 

Nepravidelně probíhají setkání farních výborů. Staršovstvo se schází 1x měsíč-
ně k modlitbám a 1x měsíčně k jednání. Předmětem jednání bylo vedle provoz-
ních záležitostí (mj. jakým způsobem bohoslužby v době opatření realizovat), 
probírání neaktivních členů, rozsuzování slov přinesených bratry a sestrami, 
sdílení nad možnostmi této doby, přemýšlení o vizi, ale i nespokojenost a od-
chody některých členů sboru. 

Podle potřeb fungovala skupina sborových přímluvců. Na podzim vznikla 
osmá a devátá skupinka. Z účastníků kurzu o duchovních darech se nedávno 
zformovala desátá skupinka. Členové této skupinky jsou aktivní v naslouchání 
Božímu hlasu, učí se rozpoznávat a přijímat, ale také předávat to, co přijali od 
Boha. 

Nadále díky služebníkům pokračovala naše účast v nadsborových projektech 
Adopce na dálku a Krabice od bot. 

Pavel Wittner

Sbor Horšovský Týn

V horšovskotýnském sboru byl sborový život v čase omezení velmi limitova-
ný. V čase zpřísněných opatření byly pravidelné nedělní dopolední bohoslužby 
i biblické středeční večery zastaveny s ohledem na menší kapacitu míst 
k sezení, ale i vzhledem ke zdravotnímu stavu některých členů nebo komplika-
ci při dojíždění některých přes hranice státu. Horšovskotýnští – ve své většině 
– začali využívat možnost připojení k on-line bohoslužbám, které pro farnost 
zajišťovali lochotínští. Pastorační činnost v době omezení se většinou odehrá-
vala prostřednictvím telefonních hovorů nebo videohovorů.

Ještě před omezením bohoslužebného provozu proběhlo na samém začátku září 
setkání „Pracovní skupiny pro Horšovský Týn.“ Jde o skupinu členů farnosti, 
kteří se rozhodli aktivněji podporovat horšovskotýnský sbor a jeho aktivity 
s cílem systematičtější služby dovnitř sboru i navenek. Byly dohodnuty 
a podniknuty konkrétní kroky: intenzivnější nasazení faráře v Týně – v oblas-
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ti pastorační i v navazování vztahů s osobnostmi z Týna, které signalizovaly 
ochotu ke spolupráci; začaly vznikat nové webové stránky sboru a byl založen 
nový facebookový profil sboru; byly pojmenovány některé přirozené příležitos-
ti (společné aktivity) pro setkání s novými lidmi z Týna a okolí, s výhledem na 
možné vzájemné poznávání se a navázání přátelství.

Pandemické omezení velmi ovlivnilo i rozsah působení Rodinného centra Myš-
ka Lola v Horšovském Týně, které zde jako vlastní iniciativu provozují členové 
našeho sboru. Během léta však RC zrealizovalo několik běhů tematických pří-
městských táborů pro děti. V době omezení pak vedoucí RC a její spolupracov-
níci využívali přijatelné cesty komunikace pro udržení už navázaných vztahů 
s rodinami. Vedoucí také využila tento čas ke vzdělávání. V prostorách, které 
RC využívá probíhaly různé rekonstrukce, údržba a opravy. Různé akce RC 
byly přizpůsobeny omezení.

Tak jako na Bolevecké návsi v Plzni, vyhlížíme i v Horšovském Týně obnove-
ní možnosti našich prezenčních setkání, aktivit a rozhovorů, které jsou důležité 
pro život společenství i pro naplňování jeho poslání sdílet naději evangelia se 
všemi. Chceme také rozpoznávat dobré příležitosti pro posílení vzájemnosti 
mezi sbory naší farnosti.

Pavel Kuchynka

3.6 – Zpráva za farnost Plzeň 3 – Maranatha

Život sboru: 

Od března 2020 je život sboru poznamenán opatřeními proti koronaviru CO-
VID-19. Jako na většinu ostatních sborů i na nás dolehl zákaz shromažďování 
po vyhlášení nouzového stavu. Protože jsme nemohli konat bohoslužby 
s fyzickou přítomností lidí, byly přesunuty do on-line prostoru.  

Mimo to Farář, Starší sboru i další služebníci komunikovali dostupnými 
prostředky s ostatními členy sboru a povzbuzovali je, aby v trpělivosti vytrvali 
doma, a modlili se za ostatní.

Ostatní činnosti byly také omezeny tím, že nebylo možné se setkávat, přesto 
např. práce výborů a staršovstva neustala, ale pokračovala přes e-mail , telefo-
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ny a jiné komunikační prostředky.  

Po ukončení těchto omezení v červnu 2020 jsme se mohli shromažďovat 
alespoň přes léto a první týdny podzimu. Přitom pravidelné aktivity probíhaly 
podle toho, jak nám to dovolila opatření. Od října opět nastal „lockdown“, 
který trvá dosud a většina aktivit s přítomností lidí ustala.

Během uvolnění jsme mimo pravidelné aktivity, jako bohoslužby, biblické 
hodiny, modlitební setkání a domácí skupinky uskutečnili:
• - výlet pro děti  
• Alianční týden modliteb
• v rámci Národního týdne manželství proběhla večeře pro manželské páry 

(02/2020)
• 1x sborová brigáda
• Popeleční středa 2021

V on-line prostoru se uskutečnilo:
• noc kostelů
• modlitební týden 24/7 s Plzeňskou ekumenou (10/2020)
• pravidelné nedělní Bohoslužby

Stále věřím, že nás Pán provede i tímto obdobím, kdy je třeba vynaložit větší 
úsilí a vynalézavost pro společné sdílení naší víry. 

Nechť je pro nás příležitostí, ve které se osvědčí naše víra, která nám dává 
naději, že z toho můžeme být více posíleni a požehnáni.

Petr Konopík

3.7 – Zpráva za farnost Praha 2 – Nové Město

Oblasti služby

 Rok 2020 byl rokem zkoušky. Potřeba lidí po sociálním kontaktu a duchovní 
stravě narážela na protipandemická opatření vlády. Mnoho lidí se ocitlo 
v dobrovolné nebo nucené izolaci a nedostatek společenství pocítil každý z nás. 
I přes to jsme se scházeli k bohoslužbám, jak to zrovna vládní nařízení dovolo-
vala, a ke sdílení nad Písmem ve  skupinkách ve snaze sladit občanský 
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a křesťanský život. Farářka sboru se snažila udržet kontakt se členy sboru, kteří 
zvolili dobrovolnou izolaci a neúčastnili se tak sborového života v takové míře 
jako před pandemií, pomocí telefonátů a osobních návštěv nebo schůzek na 
čerstvém vzduchu.

Události 

V rámci ekumenické spolupráce proběhla v Ječné 7. 1. 2020 bohoslužba v Ali-
ančním týdnu modliteb. V březnu se u nás opět konal happening Pamatuj!. 

Noc kostelů se letos konala v červnu, v omezeném rozsahu, program jsme 
zajistili z vlastních zdrojů. Přišla asi třetina loňského počtu návštěvníků.

GaleriECM fungovala, dokud byly návštěvy kostelních budov pro jednotliv-
ce možné. Plánované výstavy neproběhly všechny. Snažili jsme se ale nechat 
prostor kostela otevřený jako útočiště k rozjímání a odstupu od starostí každo-
denního života, kterých je momentálně více než kdy jindy.

V prosinci proběhla tradiční Mikulášská besídka, tentokrát však pouze pro 
domluvené návštěvníky. 

Očekávání 

Všichni jsme v očekávání, zdali rok 2021 přinese úlevu od pandemie a mož-
nost zase se volně scházet v plném počtu. Plánovat budoucnost je vyčerpávající 
po zkušenostech, kdy se pečlivě připravené akce musely zrušit. Modlíme se 
k Bohu, aby nám byl oporou i v tomto roce.

Tomáš Kostka

3.8 – Zpráva za farnost Evangelické církve metodistické 
v Praze 2 – Agapé

Nejdříve bychom chtěli za celý sbor poděkovat Petru Procházkovi za spoluprá-
ci, společnou lásku v našich sborech, za podporu v naší službě Pánu Bohu.

Náš sbor Agapé je první rusky mluvící sbor v naší centrální konferenci. Schá-
zeli jsme se každou neděli v 16 h v Ječné 19, ale vzhledem k současné situaci 
nám to bylo znemožněno. Proto jsme začali natáčet písně a kázání na video, 
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vytvořili si kanál YouTube kam videa přidáváme a mají zde dobrý úspěch.

Také máme shromáždění online na platformě Zoom každou neděli ve 12 hodin 
a semináře „Učení Apoštola Pavla“ v sobotu ve 20 hodin. 

V roce 2020 se v našem sboru odehráli dvě svatby. 19. dubna a 29. července 
a 24. června křest za což jsme velmi vděčni Pánu Bohu.

Náš sbor se velmi aktivně podílí na modlitební práci. Každý den se modlíme 
ve 21 hodin za všechny sbory ECM, za Českou republiku, od prezidenta do 
bezdomovce a novorozeného. Za všechny naše rodiny a za zdraví všech nás. 

Také jsme měli hodiny anglického jazyka s misionáři z Ameriky každé pondělí 
a středu. Každou středu se scházíme na domácí skupinku. 

Chtěli bychom popřát superintendentce Ivaně Procházkové hodně moudrosti, 
trpělivosti a hodně Božích požehnání ve službě našemu Pánu Bohu. 

Modlíme se za všechny sbory ECM a děkujeme jim za podporu a modlitby.

Eduard Holtman

3.9 – Zpráva za farnost Praha 9 – Horní Počernice

Sbor v Horních Počernicích je místem, kde lidé mohou najít duchovní domov. 
Každý je vítán. A zároveň je náš sbor i místem, kde se poslední roky připravují 
na svou službu noví duchovní. Po Liboru Duchkovi (do 31. 1. 2019) sloužila 
na sboru Mária Kunstová jako vikářka (do 30. 6. 2020), od 1. 8. je zde na vi-
kariátu Jaromír Andrýsek. Vedení sboru a staršovstva po celý rok 2020 měl na 
starosti jako administrátor Petr Procházka, působí zde také Venuše Černá jako 
laická kazatelka, od ledna 2021 sbor administruje Ivana Procházková.

Pandemie ochromila sborový život, několik členů prodělalo nákazu Covid-19 
a bohužel v jedné rodině došlo i k úmrtí. Ještě v lednu a únoru jsme plánovali 
sborové aktivity, mimořádné programy, příchod pandemie nás zastihl nepřipra-
vené. Ovšem celkem flexibilně jsme zareagovali na danou situaci a přesunuli 
bohoslužby i jiné aktivity na internet.
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Ještě před jarní karanténou u nás proběhl jeden večer z „Aliančního týdne 
modliteb 2020“. Tradiční atraktivní akce „Počernická kopačka“ byla kvůli 
karanténě zrušena. V době rozvolnění vládních opatření jsme zrealizovali na 
Letnice Ekumenickou svatodušní slavnost v amfiteátru našeho podzámčí s hoj-
nou účastí hornopočernických křesťanů a přátel sboru. V neděli 28. 6. 2020 se 
uskutečnila také akce z cyklu „Umělecká odpoledne na zámku“, kdy v zámec-
ké sloupové síni proběhla výstava abstraktních biblických ilustrací a kompono-
vaný program zamyšlení a zpěvu na téma Žalmy.

Jako velkou milost a vzpruhu jsme vnímali, že se ve dnech 30. 6. – 3. 7. 2020 
podařilo zrealizoval příměstský tábor na faře pro děti našich členů a přátel, pro 
děti z Horních Počernic a SKP HoPo (celkem 22 dětí) – sice se nám nepoda-
řilo kvůli podzimní karanténě na tento tábor navázat s plánovanými akcemi 
naší besídky, ale na konci školního roku plánujeme druhý ročník příměstského 
tábora.

V létě se mnozí z našich členů zúčastnili kurzu pro pražské sbory ECM na 
Poušti. Od září byl otevřen také biblický kurz komunitního čtení, do kterého 
se zapojila část členů sboru (od října v online podobě). Po dlouhém útlumu 
podzimní karantény byla milou sborovou akcí Vánoční slavnost.

Pravidelně aktualizujeme sborový web, Facebook a YouTube kanál, přispíváme 
1x měsíčně do místního „Hornopočernického zpravodaje“, obohacujeme také 
články svých členů metodistický čtvrtletník „Slovo a život“ i celorepublikový 
ekumenický měsíčník „Život víry”.

Snažíme se také rozvíjet spolupráci s Azylovým domem SKP HoPo, za sbor 
máme ve Správní radě SKP jednu členku, vikáře a budoucího faráře.  

Staršovstvo má dlouhodobě na srdci novou koncepci areálu zámku, jejíž 
součástí má být nový kostel (v rámci církevního centra), na jehož budování se 
chce sbor podílet. Architektonická studie rekonstrukce zámeckého areálu byla 
poslána k vyjádření úřadům v Horních Počernicích, kde jsme dostali kladné vy-
jádření. Nyní žádáme o vyjádření Institut plánování a rozvoje Prahy. K začátku 
samotné přestavby je však ještě dlouhá cesta.

I přes nepřízně doby chceme nadále pokračovat v naší službě, starat se o členy 
sboru a misijně působit na své okolí.

Martin Jeřábek
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3.10 – Zpráva za farnost Praha 10 – Strašnice

• Dění ve farnosti bylo v roce 2020, podobně jako v celé zemi, ovlivněno 
pandemií.

• V období od poloviny března do začátku května se bohoslužby nekonaly. 
Bylo možné se setkávat pouze v domácnostech, nad e-mailem rozeslanými 
kázáními, případně poslouchat nahraná audiokázání. Pro zachování ales-
poň nějakého kontaktu jsme organizovali online videohovory – tzv. nedělní 
kafe.

• Podobná situace nastala na podzim od poloviny října a trvala až do konce 
roku.

• V tomto období se nám již podařilo realizovat přenosy přes kanál Youtube 
a tak zachovat konání bohoslužeb alespoň s minimální účastí a s možností 
sledování přímého přenosu z domova, případně v pozdějším čase ze zázna-
mu.

• Další významnou změnou ve farnosti je změna faráře, od ledna 2021 na-
hradil Filipa Gärtnera Milan Mrázek.

• V červnu se nám podařilo opět uskutečnit Noc kostelů (za účasti více než 
100 lidí).

• Skupinky se scházely spíše nepravidelně s ohledem na možnosti setkávání, 
případně online.

• V obdobích s větší možností setkávání se konaly biblické hodiny, většinou 
1x za 14 dní.

• Služby pastorace zajišťoval především farář dle aktuální potřeby.
• Podle možností jsme zajišťovali pronájmy sborových prostor dalším círk-

vím a dalším zájemcům.
• Staršovstvo se scházelo většinou pravidelně a spolu s kazatelem plánovalo 

a uskutečňovalo zajištění potřebných služeb.
• Pokračovala i spolupráce s partnerským sborem z FUMC Decatur, Texas, 

USA, avšak s ohledem na situaci pouze korespondenčně, cestu do partner-
ského sboru se uskutečnit nepodařilo.

• V období rozvolnění jsme organizovali sborové výlety i víkendový pobyt 
v Janských Lázních a také bohoslužbu pod širým nebem ve Statenicích.
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Pro rok 2021 jsme si stanovili tyto priority:

• Poznávání se s novým kazatelem a vyjasnění směru, kterým chceme jako 
sbor v budoucnu jít.

• Najít, v čem je pandemie misijní výzva (otevření kostela, letáky BTM, 
webové stránky, nástěnka, Podcast).

• V adventním čase uskutečnit misijní projekt složený z více částí, završený 
pozváním na Půlnoční a následný kurz základů od ledna 2022.

• Dlouhodobým úkolem je také řešení zajištění finanční stability sboru do 
budoucna.

• V této souvislosti bude od dubna 2021 úvazek Milana Mrázka ve farnosti 
pouze 0,8.

Děkujeme všem bratrům i sestrám za jejich modlitební, finanční i osobní pod-
poru.

Jaroslav Pajas

3.11 – Zpráva za farnost English Speaking United Methodist 
Church v Praze 10 – Vršovicích

May 2020 – April 2021 

ESUMC Prague has had a difficult and very turbulent year with a declining 
trajectory in attendance, mainly caused by staying in the state of emergency 
due to covid-19 pandemic through most of the time. Our services continued 
uninterrupted during whole time, but we met virtually on Zoom with exception 
from June to October, when we could meet in person in the Sanctuary. 
In addition to Sunday services, we have had a weekly evening virtual Bible 
study except Summer.

In May 2020 we were led by Pastor Mark Hicks remotely from Tennessee, 
where he has left in early May, since his wife Heather was stuck there after 
visiting her family when the Corona Virus pandemic broke out. A combina-
tion of serious health risks, travel restrictions, and cancelled visas made their 
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continued service in Prague untenable. Our virtual weekly worship services on 
Zoom included songs, sermon, and prayer, followed by fellowship.  Attendance 
has remained stable about 20 each week. 

From beginning of June we were back in the Sanctuary and we became truly 
members-driven church with support of Rev. Ivana Procházková, our new 
parish administrator. The church was driven mainly by the continuous effort 
of TerriAnne, Victor, Rob, Bill, Jenny, Michal, and Jade. Most Sermons were 
delivered by members of the church council and we welcomed also speakers 
coming from other UMC parishes. It was the season of searching for a new 
pastor as well. 

Rev. Velma Campbell, freshly retired minister of the British Methodist Church, 
joined us in the beginning of October. We met her twice in the Sanctuary and, 
as the pandemic situation became worse, we had to switch back to having our 
worship services virtually on Zoom. Unfortunately, this happened in time of 
various cumulated tensions and misunderstanding, which could hardly be clari-
fied without weekly personal contact. 

Finally, an unspoken conflict between the recovery ministry church style and 
the religious church style newly arose in the first weeks of Pastor Velma‘s 
ministry. Three of the church council members left the church mainly due to 
the inconsistency with the recovery ministry style taught previously by Pastor 
Mark. The ESUMC thus turned into a keep-surviving mode of operation with 
attendance of 8–12.  On the other hand, this opened doors for others to be 
involved in leading our services. Our previous aim to grow towards a church 
with 60+ occupied chairs in the Sanctuary each Sunday became unreal for this 
season. 

OUTREACH:  Since April 2020 until March 2021, Pastor Mark Hicks broadcas-
ted his radio show Life Strategies on the Radio Color at 10:05 am each Sunday.  

FINANCES:  We closed the year 2020 without any unresolved past debts to 
the UMC District Office and the UMC Building Administration. We paid all 
our bills for 2020, which happened for the first time in the ESUMC existence. 
Since January 2021, our income does not cover our expenses. 

ONLINE PRESENCE:  Our website and Facebook page are maintained by our 
members. Our website has been completely redesigned in 2020. 

Michal Bláha
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20. května - 20. dubna 2021:

ESUMC Praha má za sebou obtížný a velmi turbulentní rok s klesající trajekto-
rií v návštěvnosti, způsobenou hlavně tím, že po většinu doby jsme zůstávali ve 
stavu nouze kvůli pandemii covidu-19. Naše služba ale pokračovala po celou 
dobu bez přerušení. S výjimkou období od června do října, kdy bylo možné se 
setkávat v naší modlitebně, jsme se scházeli online na platformě Zoom. Vedle 
nedělních bohoslužeb jsme, kromě léta, měli každý týden online večerní biblic-
ké studium.

Od května 2020 jsme byli pastorem Markem Hicksem vedeni pouze vzdáleně - 
online z Tennessee, kam odjel na začátku května, protože po vypuknutí pande-
mie koronaviru zde zůstala po návštěvě své rodiny uvázlá jeho žena Heather. 
Kombinace vážných zdravotních rizik, cestovních omezení a zrušení vízového 
servisu učinilo jejich další službu v Praze neudržitelnou. Naše online nedělní 
bohoslužby na Zoomu zahrnovaly chvály, kázání a modlitby, po nichž následo-
valo online přátelské setkání. Účast stabilně činila každý týden asi 20 osob.

Počínaje červnem jsme se vrátili do modlitebny a služba našeho sboru byla 
nově zajištěna členy, s podporou sestry farářky Ivany Procházkové, naší nové 
administrátorky. Sborová služba byla zajištěna zejména pokračujícím úsilím 
našich členů TerriAnne, Victorem, Robem, Billem, Jenny, Michalem a Jade. 
Většinu kázání měli členové staršovstva, uvítali jsme též kazatele pocházející 
z jiných farností ECM. Zároveň to byla doba hledání nového pastora.

Na počátku října se k nám připojila reverendka Velma Campbell, čerstvě 
penzionovaná pastorka britské metodistické církve. Setkali jsme se s ní dvakrát 
v naší modlitebně, a jak se opět zhoršovala pandemická situace, museli jsme 
bohoslužby následně přesunout zpět na online Zoom. Bohužel se to stalo v době 
různých kumulovaných napětí a nedorozumění, které mohou být jen stěží objas-
něny bez osobního kontaktu na týdenní bázi.

Během několika prvních týdnů služby nové pastorky nakonec vznikl nevyslo-
vený konflikt mezi různými církevními styly - církví stylu cesty k vnitřnímu 
uzdravení a náboženským církevní stylem. Sbor následně opustili tři členové 
staršovstva, především z důvodu rozporu nového stylu s předchozím stylem ces-
ty k vnitřnímu uzdravení vyučovaným předchozím pastorem Markem Hicksem. 
ESUMC přešel do „módu přežití“ s účastí kolem 8-12 osob. To na druhou 
stranu otevřelo dveře ostatním k jejich zapojení do služby. Náš předchozí cíl 
stát se sborem s účastí na bohoslužbách přesahující šedesát osob se však v této 
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době stal nereálným.

DALŠÍ AKTIVITY: Od dubna 2020 do března 2021 měl pastor Mark Hicks 
každou neděli v 10:05 na Radiu Color rozhlasový pořad Životní strategie.

FINANCE: Rok 2020 jsme uzavřeli bez jakýchkoliv dluhů vůči ústředí i Správě 
budov ECM. Zaplatili jsme všechny naše účty za rok 2020, což se stalo poprvé 
za dobu existence farnosti. Od ledna 2021 náš příjem nepokrývá naše výdaje.

ONLINE AKTIVITY: Naši webovou a facebookovou prezentaci spravují členo-
vé farnosti. Webové stránky byly v roce 2020 kompletně přepracovány.

3.12 – Zpráva za farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou

Ráda bych začala větou, že „ve farnosti probíhal pravidelný sborový život 
s pravidelnými nedělními bohoslužbami na všech místech“. Nicméně všichni 
víte, že letos tomu tak nebylo díky koronavirové pandemii a vládním restrik-
cím. Od poloviny března 2020 jsme byli postaveni před nové výzvy. Naštěstí se 
mi podařilo objednat včas vhodnou techniku a začali jsme na jaře na mém you-
tube kanále vysílat videa vimperských bohoslužeb. Velmi tímto děkuji bratru 
Milanu Mrázkovi, který nám především na začátku poradil. V tom tzv. „jarním 
lockdownu“ nás natáčení bohoslužeb bavilo. Ze Zdeňka Neužila se vyklubal 
zdatný střihač a tvůrce videí. Jeho dcery mu to vůbec neulehčovaly, neboť byly 
ochotné nazpívat chvály, ale odmítaly být spatřeny, tak je Zdeněk zručně pře-
kryl mráčky s texty písní. Úžasné dílo. Mě zase bavilo sedět za kamerou 
a volit správný mikrofon a natočit Zdeňkovo či Hančino kázání. Naše videa 
z Vimperka tak na jaře mířila do celé farnosti Protivín. Sdílela jsem je i na na-
šem vimperském webu vimperk.eu, ale zřejmě nabídku bohoslužeb v obýváku 
z ECM Vimperk mnoho lidí vně naší církve nevyužilo. Naše jazyková škola 
Ezau fungovala na platformě whereby hned od března 2020. Využila jsem pří-
tomnosti našich amerických misionářů, kteří uvízli ve Vimperku a točili jsme 
videa. Byl to pro nás požehnaný čas. Jen mě mrzelo, že v té době nevyužila 
naše farnost předplacené platformy k online setkávání. Všichni se pořád těšili 
na setkání face to face. Všichni jsme si naivně mysleli, že létem covid kamsi 
zmizí a my budeme žít jako dříve…
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Od června jsme navázali na předchozí aktivity v našich sborech. Tato euforie 
trvala do září. 

Sbor Vimperk: Nedělní bohoslužby se konaly v 9.30 ve Vimperku, první ne-
děli jsme jezdili na společná setkání do Protivína, což bylo v září 2020 zrušeno. 
Důvodem byla především skutečnost, že jezdili stále titíž (Zdeněk, Edita, Jana, 
Rosťa a já, občas Romové, se kterými pracuje Zdeněk). Mě třeba mrzí, že zmi-
zela významná možnost k vzájemnému setkání, ale rozhodnutí respektuji. Tato 
fyzická setkání lze ostatně nahradit online setkáváním (viz. dále). Plánovali 
jsme zahájení společných modlitebních chvil ve Vimperku, ale k tomu 
v době „letního uvolnění restrikcí“ vůbec nestihlo dojít. Poslední neděli v mě-
síci k nám jezdí Richard Novák, on nebo jeho manželka nám poslouží slovem 
a slavíme ve Vimperku Večeři Páně. Uspořádali jsme opékání buřtů 4. 7. 2020 
na počest našich Američanů, přišlo asi 20 účastníků jazykových kurzů a měli 
jsme požehnaný čas. Naše budova skýtá mnohé možnosti :). Bohužel se ne-
mohl uskutečnit softbalový kemp, neboť nemohli přiletět Američané. Pokud to 
bylo možné, scházely se maminky s dětmi v našem MC Bodlina pod Zdeňko-
vým vedením. V budově byla vyměněna okna i dveře, Zdeněk s řemeslníky 
začal s rekonstrukcí toalet.

Sbor Protivín: Nedělní bohoslužby se konaly v 9.00 v Protivíně, kázal Richard 
a Hanka Novákovi nebo Miluška Šálková. Kromě toho se konala pravidelná 
biblická hodina a skupinka, většinou u sestry Magdy v Písku. V létě uspořádala 
sestra Miluška Šálková kuchařský tábor, softbalový kemp se bohužel nemohl 
uskutečnit kvůli nepřítomnosti Američanů. SKP Pastelka fungovala včetně 
MC.

Sbor Týn nad Vltavou: Týnští vždy milovali (v dobrém slova smyslu) osobní 
setkání. Rychle obnovili pravidelné skupinky a nedělní bohoslužby ve 14.00. 
Slovem jim buď posloužil někdo z Protivína (Hanka nebo Richard Novákovi, 
příp. Miluška Šálková) nebo (zejména poslední neděli v měsíci) kázala Petra 
Hečková. První neděli v měsíci jezdí týnští do Protivína na společné farní bo-
hoslužby. Týnští mají velkou touhu, a to zvelebit kostel, ve kterém se scházejí. 
Zejména chtějí zrekonstruovat byt, který chtějí pronajmout někomu, kdo bude 
ve sboru sloužit a starat se o okolí kostela. Již nyní pořádají brigády, prostředky 
na materiál však scházejí. Velkou radostí je, že se jim daří misijní činnost a do 
sboru přišly dvě nové rodiny.
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Podzimní a zimní lockdown ve farnosti Protivín:

Od září natáčíme zvuková kázání z Protivína a Vimperka. Ty se rozesílají celé 
farnosti v neděli ráno přes whats app, messenger či email. Takže máme k dis-
pozici dvě vlastní kázání a dále se můžeme nechat požehnat kázáními z našich 
sborů UMC po celém světě, příp. od našich bratrů a sester jiných církví. 
Z mého úhlu pohledu nám tato pandemie přinesla mnoho požehnání a přehled 
o životě našich bratří. Navíc jsme i u nás (konečně) objevili modlitební chvíle 
na online platformě (u nás whereby), můžeme se účastnit školení (v poslední 
době úpravy videa, kterého se zúčastnili Richard, Zdeněk a já). Samozřejmě je 
třeba myslet i na ty, kteří žijí osaměle, nevládnou technikou a potřebují kon-
takt, minimálně telefonický.

Náměty na zamyšlení:

1. Jak pomoci zlepšit našim sborům ekonomickou situaci? Nestálo by za to 
odložit realizaci náročného projektu (Horní Počernice) a spíše zrekon-
struovat budovy které máme, aby se daly lépe využít (pronájem bytu pro 
pracovníky ve sboru, přespání, sborové akce…)

2. Jak přitáhnout do sboru mladé rodiny? 

Eva Piherová

3.13 – Zpráva za farnost Slaný

Rok 2020 byl i ve Slaném pro všechny členy sboru velmi složitý a náročný. 
Díky Bohu za všechny technické vymoženosti, které nám pomáhaly být 
v kontaktu během pandemie. Například bohoslužby video online v kombinaci 
s hromadným telefonem (ne všichni členové mají doma počítač a internet). 
Také jsme využili konání dvojích nedělních bohoslužeb s menším počtem. 
Večeře Páně byla vysluhována první neděli v měsíci a o svátcích, pokud nebyl 
zákaz shromažďování. Zákazy návštěv v nemocnicích zastihly v první polovi-
ně roku i zhoršení zdravotního stavu dlouholeté členky sboru Soni Kolářové  
velmi nešťastně. Nikdo ji nemohl navštívit a když jí stav už nedovoloval ani 
spojení telefonem, bylo to pro nás všechny velmi frustrující. Nicméně pokud 
máme nějaké zprávy, odešla sice v bolestech, ale v pokoji a smířena s Pánem.
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Vládní nařízení omezovala mnoho aktivit. Pokud bylo možno, konali jsme 
bohoslužby, biblické hodiny, setkání skupiny sester i nově vznikající skupinu 
bratří. Setkání staršovstva byla podle možností osobní, ale také telefonická 
(hromadně telefonní konference).

Poslední víkend v srpnu se uskutečnila delší dobu plánovaná brigáda na úpra-
vách sborového domu i zahrady. Přijel nás povzbudit a posílit větší počet bri-
gádníků z Plzně Lochotína. Celá pracovní akce (včetně společného jídla) byla 
zakončena večerním shromážděním se svědectvími, modlitbami, chválami. 
V neděli pak společnou účastí na bohoslužbách. Kéž by se nám podařilo usku-
tečnit víc takových setkání. O to víc si vážíme každé možnosti, kdy můžeme 
společně pracovat a oslavovat Pána.

Když se naladíme na „stejnou frekvenci“ s ním, opustíme své domýšlivé já, po-
necháme soud jemu a jak to dobré, tak i to zlé vložíme do jeho rukou, staneme 
se účastníky jeho utrpení i jeho slávy.

Zdenka Pergnerová

3.14 – Zpráva za farnost Tachov

Rok 2020 byl pro naši farnost výjimečný. V důsledku pandemie a vládním 
omezením, která začala platit na jaře a pokračovala od října až do konce roku, 
se život sboru proměnil. Byli jsme donuceni ukončit nebo výrazně omezit naše 
aktivity, které směřovaly směrem k veřejnosti. Stejně tak se naše slavení bo-
hoslužeb přeneslo do domácností a Petr Vaďura nám slovem sloužil na dálku, 
přes internet. Na druhou stranu se nám tímto povedlo oslovit i nové lidi, ktřeří 
by na naši „běžnou“ bohoslužbu nikdy nezavítali. 

Do sboru začal chodit Jakub Demčo, kterého jsme po odchodu Aysun na nemo-
censkou a posléze na mateřskou dovolenou zaměstnali na DPP (spolu s Evou 
Vaďurovou) pro obsluhu v kavárně. Na bohoslužby začal pravidelně docházet 
také Vlastimil Mareš. V průběhu roku se začala objevovat stále častěji Marie 
Kuchynková, která se zapojila do služby chval.

V průběhu roku se utlumila spolupráce s Bulhary, z nichž mnozí se vrátili do 
Bulharska. 
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O letnicích jsme pokřtili na Oboře Petra Le Quoca. 

V roce 2020 jsme ukončili činnost naší modlitební skupinky, která se skládala 
pouze ze tří lidí. Mnoho dalších akcí se neuskutečnilo – návštěvy v penzionu 
pro seniory v Kurojedech, vzpomínkové bohoslužby pro hospic, zcela zredu-
kováno bylo velikonoční a vánoční slavení. Díky pánu se nám v létě podařilo 
uspořádat tři týdenní kempy: Letní biblickou školu, tábor Royal Rangers a ve 
spolupráci s AC Ústí nad Labem, CB Most a americkou církví US základny 
v Německu Emglish-Fusionkemp. 

Od začátku roku 2020 probíhaly v prostorách Sedmdesátky filmové kluby 
– projekce filmů s následnou diskusí. Nezrušili jsme je ani v době pandemie, 
protože počet účastníků byl velmi malý. Celkem jsme promítli 30 filmů.

V roce 2020 pokračovla spolupráce sboru s mobilním Hospicem sv. Jiří. 
V lednu se opět uskutečnila Tříkrálová sbírka, na níž se podíleli i členové 
sboru, kazatel docházel na setkání hospicového týmu, pro který připravoval 
duchovní okénko. Pokud bylo třeba, vykonal farář i návštěvy u umírajících 
klientů a u těch, kdo o ně pečovali. Tato služba je velmi dobrá.

V době pandemie jsme se zaměřili na přípravu bohoslužeb na internet. Jsme 
si vědomi toho, že bohoslužby jsou naší výkladní skříní a že tímto způsobem 
můžeme oslovit mnoho lidí. Dopad těchto internetových přenosů jsme poznali 
mimo jiné v tom, že na náš sborový účet začali přispívat zcela neznání lidé ze 
všech koutů republiky. Cesty Páně jsou nevyzpytatelné. 

V roce 2020 nastoupila do služby staronová pokladní Jana Benešová, díky ní 
a finančnímu výboru se podařilo získat přehled o sborových financích. I v roce 
2020 jsme čerpali dotace z ECM, z Plzeňského kraje a z města Tachova 
(na službu mateřského klubu Krteček).

Pavel Beneš
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3.15 – Zpráva za farnost Třeboň

V roce 2020 byla doba ve znamení změn, kdy odešla v polovině roku setra 
Rostislava Gažíková Fečová a do služby nastoupila sestra Mária Kunstová.

Uvedené aktivity a farní život byly samozřejmě zasaženy pandemií. Tedy jsou 
prováděny v určitých obdobích nepravidelně, popř. na dálku a tak jak bylo 
možné. 

V Třeboni se vždy první neděli po shromáždění uskutečňoval společný oběd 
a staršovstvo. Pokud to nebylo možné, uskutečňovalo se jednání staršovstva 
i na dálku, stejně tak i Bohoslužba. Nebo jsme Bohoslužbu rozdělili na dvě 
skupiny. Rovněž skupinky seniorů, dorostu a biblické hodiny. V průběhu roku 
se tak střídala období tradičních služeb se službou on-line, popř. s omezeným 
počtem účastníků. V druhé polovině roku se nám rovněž částečně podařilo 
obnovit chválící skupinku. Staršovstvo se schází ve složení: Mária Kunstová, 
Anna Koubová, Pavel Svidenský, Petr Klaboch, Marcel Hule.

V rámci pravidel se uskutečňovala vzájemná návštěva členů sboru a některé 
společné akce. Tj.: Zahradní grilování, pobyt v Orlických horách pro rodiny 
s dětmi v srpnu, návštěva Veselky ve Vimperku a vimperského sboru.

Podařilo se zajistit prostředky na opravu varhan, která by měla začít v roce 
2021. Významně se tak zvýší možnost využití již opraveného interiéru hlavní 
modlitebny, kromě liturgických Bohoslužeb, také pro účely koncertů a dalších 
kulturních akcí. V této záležitosti jsme vděčni za počáteční iniciativu sestře 
Rostislavě.

Díky legislativní nutnosti, jsme započali i hledání možnosti vytápění objektu 
jinými, než tuhými palivy. Pravděpodobně využijeme zavedený plyn.

Neméně podstatná je i otázka zvyšujícího se hodnostního. Těchto prostředků se 
nám nedostává pro plný úvazek sestry farářky. Za její službu děkujeme 
a vážíme si její přítomnosti, včetně její rodiny.

Marcel Hule
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